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کاربران؛ ازحقوق یاحمایت ازفضایمجازی تبعاتتصویبطرحصیانت بررسی

ندهید! رواج را فیلترشکنها آقایان،

نشد پرسپولیس مانع هم تراکتور

ها متوالیسرخ قهرمانی پنجمین تا قدم یک

برق«مطرحکرد؛ بررسیمسائلصنعت ویژه »نشست در رئیسی

مسئولین صدایی چند
نیست قابلهضم مردم برای

یک منتخب شورای ششم اعلام کرد:

گزینه های 
شهرداری مشهد 
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دستور محسنی اژه ای برای بررسی مجدد پرونده محکومان آبان ۹۸

آزادی معترضین خوزستان
رئیس دستگاه قضا در برنامه امروز ملاقات مردمی و دیدار با تعدادی از خانواده های محکومان 
ناآرامی های آبان ۹8، از دادســتان تهران خواست با بررسی فوری پرونده این نوع محکومان، 

زمینه آزادی و بخشودگی افراد واجد شرایط را فراهم کند.
به گزارش روزنامه صبح امروز به نقل از قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
صبح روز یکشــنبه ســوم مرداد ماه 1۴00، در محل کار خود با تعدادی از مردم و همچنین 
خانواده های محکومان ناآرامی های آبان ۹8 دیدار و گفت وگو کرد.رئیس قوه قضاییه در پایان 
این دیدارها به غلامحسین اسماعیلی رئیس حوزه ریاست و القاصی دادستان تهران مأموریت 
داد پرونده افرادی که در جریان ناآرامی های آبان ۹8 دستگیر شده اند را مورد بررسی مجدد 
قرار دهد تا افرادی که شــرایط قانونی آزادی مشــروط یا عفو و بخشــودگی دارند، مشمول 
عفو، بخشــودگی و یا آزادی شوند.حجت الاسلام والمســلمین محسنی اژه ای گفت: تعدادی 
از خانواده هایــی که امروز در این دیدار مردمی با آن ها ملاقات کردیم و کســانی که پرونده 
آن ها مشــابه پرونده فرزندان آنهاست، شرایط برخورداری از عفو و بخشودگی را دارند.رئیس 
دستگاه قضا خطاب به دادستان تهران دستور داد پرونده های این نوع محکومان را با فوریت 
بررســی کند و چنانچه در طول دوره محکومیت حسن رفتار داشته اند و این اطمینان وجود 
دارد که در صورت آزادی مرتکب جرم نمی شوند، نسبت به آزادی مشروط و قرارگرفتن آن ها 
در لیســت مشمولان عفو اقدام شود.حجت الاســلام والمسلمین محسنی اژه ای همچنین در 
حاشــیه این دیدار در تماس تلفنی با رئیس کل دادگســتری استان خوزستان دستور داد هر 
چه ســریع تر زمینه آزادی کســانی که در جریان اتفاقات روزهای اخیر در این استان، صرفاً 
بــه خاطر اعتراض تحت نظر قرار گرفتــه اند را فراهم نماید.در جریان ملاقات مردمی امروز 
رئیس قوه قضاییه، همسر یکی از محکومان اقتصادی که از مهر ماه سال ۹۶ تاکنون به جرم 
تحصیل مال نامشــروع در زندان به ســر می برد، با اشاره به اطاله رسیدگی و برخی ابهامات 
در رســیدگی به این پرونده بانکی خواستار دستور رئیس دستگاه قضا برای تعیین تکلیف آن 
شد.حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای با صدور دستورات لازم به دادستان تهران و 
رئیس مرکز ارتباطات مردمی قوه قضاییه برای بررســی فوری این پرونده، تأکید کرد: باید با 
بررســی دقیق موضوع مشخص شود چه زمانی صرف تردد پرونده بین محاکم و دیوان عالی 
شده و مشــکل کار کجا بوده تا از بروز موارد مشابه جلوگیری شود.رئیس قوه قضاییه تاکید 
کرد: این بررسی ها تا فردا صبح به نتیجه برسد تا در مورد این گونه پرونده هایی که مشمول 

اطاله دادرسی شده اند در جلسه شورای عالی قوه قضائیه فردا بحث و تصمیم گیری شود.

شفافیت نمایندگان به رای اعتماد می رسد؟
نماینده مردم تهران در مجلس شــورای اســلامی روند و مراحل بررسی طرح شفافیت آرای 
نمایندگان در مجلس را تشــریح کرد.مالک شریعتی نیاســر نماینده مردم تهران در مجلس 

شورای اسلامی، در صفحه شخصی خود در توئیتر، نوشت:
»خلاصه پیگیری ها درباره طرح  شفافیت:

روزهای اول، در مشورت با دکتر امیرآبادی )مسلط به آیین نامه(، پیش نویس طرح را نوشتم. 
با ســه همکارم )نجابت، متفکرآزاد و ایزدخواه( تا ساعت یک بامداد متن را نهایی کردیم. در 

جلسه بعد صحن علنی، امضای 1۷۶نماینده را اخذ و طرح را تقدیم هیات رییسه کردیم.
چون هنوز طرحی در دستور نبود، برای بررسی دقیق، طرح به صورت عادی ثبت، به سرعت 
اعلام وصول و به  کمیســیون آیین نامه ارجاع شــد. بعنوان نماینده طراحان، تقریبا در همه 
جلسات کمیسیون و نیز مرکز پژوهشها شرکت کردم. گزارش بسیار خوب کمیسیون، فردای 

روز پر التهاب رد کلیات بودجه 1۴00 به صحن علنی آمد.
در رای گیری کلیات طرح، تنها 3 رای کمتر از دوســوم حدنصاب لازم کسب کرد. بلافاصله 
درخواســت بیش از 100 نماینده برای بازگشت به دستور، ارائه و تصویب شد. طبق تبصره 1 
ماده 100، رای گیری شد تا در اولویت صحن قرار گرفته، به صورت دوشوری بررسی شود.

با بیش از ۷0% تصویب شــد و به کمیســیون بازگشت. اول  طرح شفافیت در دستور کمیسیون 
قــرار گرفت، اما طرح دوفوریتی آقای صباغیان )الزام دولت به پاســخگویی تذکر نمایندگان( 
طبق آیین نامه اولویت یافت و الان به صحن رســید. شــفافیت دوباره در دستور کار این هفته 
کمیسیون آیین نامه قرار گرفته است.امیدوارم نهایی شده، پیش از رای اعتماد، تصویب شود.«

دلیل به نتیجه نرسیدن مذاکرات وین از نگاه 
حسن قشقاوی

سفیر ایران در مادرید، طی ســخنانی در جمع رئیس، اساتید و دانشجویان مقطع کارشناسی 
ارشــد بنیاد مطالعات راهبردی و بین المللی اســپانیا، آخرین وضعیت مذاکرات وین در رابطه 
با برنامه هســته ای ایران و همچنین مســائل منطقه ای از جملــه خروج نیروهای غربی از 
افغانســتان را تبیین کرد.به گزارش ایسنا، حسن قشقاوی در این نشست، به خروج یکجانبه 
دولــت قبلی آمریکا از برجام و وضع تحریم های شــدید علیه مردم ایران و آثار و پیامدهای 
آن بر روابط تجاری با دیگر کشــورها از جمله اسپانیا اشاره و تاکید کرد: اتحادیه اروپا اگرچه 
از نظر سیاســی همواره از برجام حمایت کرده، اما هیــچ اقدام عملی مؤثری  در برابر تحریم 
های ظالمانه دولت ترامپ انجام نداده اســت.وی تصریح کرد: ایران برای نشان دادن حسن 
نیت خود، از ۶ ماه پیش با طرف های غربی در وین با هدف لغو کامل تحریم ها وارد مذاکره 
شــده است، اما متاسفانه به دلیل ادامه رویکرد غلط دولت قبلی آمریکا، این مذاکرات تاکنون 
به نتیجه نرســیده است.سفیر ایران در این کشــور اروپایی در پایان این نشست دوساعته، به 
پرسش های مختلف اســاتید و دانشجویان پیرامون آخرین تحولات افغانستان، لبنان، یمن، 

عراق، سوریه و قفقاز نیز پاسخ داد.

رئیسی در »نشست ویژه بررسی مسائل صنعت برق« مطرح کرد؛

چند صدایی مسئولین برای مردم قابل هضم نیست
رئیــس جمهور منتخــب با انتقــاد از عدم 
شــنیدن صدای واحد از مجموعه های دولتی 
دربــاره یک موضوع و وجود ناهماهنگی بین 
دســتگاه ها گفت: باید در یک ستاد با حضور 
درباره هر  مســئولان بخش های مختلــف 
موضوعــی تصمیم گیری شــود و پس از آن 
همه بخش ها درباره آن مساله حرف واحدی 
بزنند و اینگونه نباشد که مسئولان کشوری 
و استانی درباره این موضوع نظرات متفاوتی 
ابراز کنند. چنین ناهماهنگی هایی برای مردم 

قابل هضم نیست و مشکل ایجاد می کند.
به گزارش روزنامهصبح امروز؛ آیت الله ســید 
ابراهیم رئیســی پیش از ظهر روز یکشنبه در 
نشست ویژه »بررسی مســائل صنعت برق 
کشــور« با حضور مدیران و کارشناسان تراز 
اول صنعت برق با اشــاره به اینکه تامین آب 
و برق مردم، از آن دســته اقداماتی است که 
شب و روز نمی شناســد و باید با یک روحیه 
و مدیریت جهــادی در این زمینه عمل کرد، 
گفت: امروز به لحاظ تامین انرژی در وضعیت 
خاصی قرار داریم و این جلســه برای بررسی 
اقدامات فوری و کوتاه مدتی است که می توان 
برای برون رفت از وضعیت فعلی تمهید کرد.

رئیســی در ادامه این نشست پس از شنیدن 

نظرات و راهکارهای مدیران و کارشناســان 
حاضر در جلســه اظهار داشــت: بر اســاس 
جمع بنــدی نظرات کارشناســان اولین نکته 
قابل برداشــت این اســت که باید با فوریت 
نیروگاه های  بهــره وری  ارتقای  به  نســبت 
موجود و افزایش ظرفیت تولید آنها برای رفع 

ناترازی در تولید و مصرف برق اقدام شود.
رئیسی با اشاره به مباحث مطرح شده مبنی بر 
وجود استرس تابستانی و زمستانی تامین برق 
مورد نیاز کشــور، خاطرنشان کرد: وقتی این 
استرس هر سال در تابستان و زمستان تکرار 
شود به این معناســت که ساز و کار مناسب 
بــرای برطرف کردن کمبود برق اندیشــیده 
نشده است. عدم پیش بینی و لحاظ احتمالات 
در برنامه ریزی ها و تصمیمات مدیریتی، قابل 
قبول نیست. افزایش مصرف و دمای هوا در 
تابستان و نیاز نیروگاه ها به تعمیر و نگهداری 

از مسائل قابل پیش بینی است.
رئیسی بر لزوم توســعه زمینه های واردات و 
صادرات برق توسط دولت و بخش خصوصی 
به تناســب بازه های کم مصرف و پر مصرف 
ســال تاکید و گفــت: وزارت نیرو از ظرفیت 
دانشــگاهی و نخبگانی کشــور بــرای ارائه 
راهکارهای نو و دانش بنیان برای حل مسائل 

صنعت برق کشور به نحو احسن استفاده کند.
رئیــس جمهور منتخــب با انتقــاد از عدم 
شــنیدن صدای واحد از مجموعه های دولتی 
دربــاره یک موضوع و وجود ناهماهنگی بین 
دســتگاه ها گفت: باید در یک ستاد با حضور 
درباره هر  مســئولان بخش های مختلــف 
موضوعــی تصمیم گیری شــود و پس از آن 
همه بخش ها درباره آن مساله حرف واحدی 
بزنند و اینگونه نباشد که مسئولان کشوری 
و استانی درباره این موضوع نظرات متفاوتی 
ابراز کنند. چنین ناهماهنگی هایی برای مردم 

قابل هضم نیست و مشکل ایجاد می کند.
رئیســی اتخاذ تدابیر مناسب برای عملیات 
تعمیر و نگهداری سالیانه نیروگاه ها به ویژه 
نیروگاه های حرارتــی را نیز از موضوعات 
مهمــی دانســت که باید در یک پروســه 
زمانــی دقیق مطابق نظرات کارشناســان 
در بــازه ای که کمترین بار مصرف برق در 
کشــور وجود دارد، مورد توجــه قرار گیرد 
و تاکید کرد: پایان دوره مســئولیت برخی 
مدیران و جابجایی در دولت و مســئولان 
بــه هیچ وجه نباید این اقــدام را به تاخیر 
بیاندازد. قراردادهــای لازم برای تعمیرات 
و به روزآوری نیروگاه هــا باید بدون فوت 

وقت و تعلل و ملاحظات جابجایی مدیران 
انجام شود.

رئیس جمهــور منتخب بر لزوم تســریع در 
فرآینــد افزایــش ۲500 مــگاوات ظرفیت 
بــرق که به گفته مدیــران بخش نیرو آماده 
بهره برداری اســت ، تاکید و اضافه کرد: هر 
اقدامی که برای بهره برداری ســریع تر از این 
ظرفیت لازم اســت انجام دهید تا این بخش 

هر چه زودتر وارد مدار شود.
رئیسی با تاکید بر اینکه اعمال قانون تعارف 
بــردار نیســت و وزارت نیرو بایــد مدیریت 
مصرف را توامان با مدیریت تولید اعمال کند، 
تصریح کرد: فرهنگ سازی برای بهینه سازی 
مصرف بــرق نیز از جمله اقدامات اساســی 
اســت که باید با کمک رسانه ها انجام شود. 
باید الگویی جامع برای بهینه ســازی مصرف 
در بخش های خانگی، صنعتی و کشــاورزی 

طراحی و اجرایی شود.
رئیس جمهور منتخــب در ادامه به موضوع 
نیرو  پیمانکاران حوزه  لزوم پرداخت معوقات 
اشــاره کرد و گفت: یکی از مسائل محوری 
در دولت ســیزدهم تلاش برای بازســازی 
اعتماد بین دولت و بخش خصوصی و تعاونی 
است و پرداخت مطالبات پیمانکاران به طرق 

مقتضی، از جمله در حوزه نیرو جزو اقدامات 
اعتمادسازی اســت که در دولت آینده مورد 
توجه جدی قرار خواهد داشــت. راهکارهای 
جمله  از  پیمانــکاران  مطالبــات  پرداخــت 
راهکارهای غیرریالی نظیــر تهاتر و اعطای 

امتیاز به آنها نیز بررسی شود.
رئیســی اظهار امیدواری کــرد که در مدت 
باقیمانده از زمان خدمت مدیران فعلی بتوان 
بر اساس فوریت ها برای حل مشکلات مردم 
اقدامات راهگشــا انجام داد و اضافه کرد: هر 
جا قانون راهکاری پیش روی شما قرار داده 
اســت، با قدرت اجرا کنید و از سوی دیگر از 
امکان گفتگو و اقناع ســازی مردم نیز غافل 
نشوید. مردم ایران اسلامی، مردمی قانونمدار 
و فهیم هســتند که اگر دربــاره اقتضائات و 
مشــکلات با آنها صراحتــا صحبت کنید، با 

دولت همراهی لازم را خواهند داشت.
رئیســی تاکید کرد: آنچه در این جلســه از 
ســوی مدیران و کارشناســان مطرح شــد 
نشــان می دهد که با وجود همه مشکلات و 
تحریم ها می توانیم بــا تکیه بر ظرفیت های 
داخلی نه در یک فاصله زمانی 10 ساله بلکه 
بســیار کوتاه تر بر مشــکلات فائق شویم و 
آینده بسیار روشنی را در پیش داشته باشیم.

ویژه

مجوز محیط زیستی سد گتوند را چه کسی صادر کرد؟
جای خالی امضا

روحانی:مصوبه مجلس دست و پای ما را در مذاکرات بست

با توجه به تشــدید خشکسالی در خوزســتان و اعتراض به 
کم آبی در این اســتان اظهارنظرهایی درباره نقش سد گتوند 
در این وضعیت مطرح شد که با واکنش رییس سابق سازمان 
محیط زیست روبرو شد و او گفت: هیچگاه سازمان حفاظت 

محیط زیست مجوز ساخت سد را صادر نکرد.
ایسنا نوشــت: احداث پروژه سد گتوند از فروردین 13۷۶ به 
دســتور مرحوم حجت الاسلام اکبر هاشــمی رفسنجانی - 
رئیس جمهوری وقت - آغاز و در سال 13۹0 توسط محمود 
احمدی نژاد % رییس جمهوری دولت دهم - به بهره برداری 

رسید.
مطالعات  با هدف آسیب شناســی زیســت محیطی در سال 
1383 آغاز و در نهایت مشــخص شــد که آب این سد در 
معرض خطر شور شدن است. برخی کارشناسان بر این باور 
بودند که اگر مطالعات ســال 1383 در ســال 13۷5 انجام 
می شد، چه بسا اجرای این سد تصویب نمی شد. چالش های 
این سد از ابتدا تا حدی زیاد بود که نه تنها برخی ساخت سد 
گتوند را از ابتدا اشتباه دانستند، بلکه عده ای از منتقدان حتی 

خواستار تخریب آن شده  بودند.
حاشــیه های ریز و درشــت گتوند که از وجــود گنبد نمکی 
و ســازند گچســاران در منطقه آبگیری این سد و در نتیجه 
احتمال شورشدن آب کارون شروع شده بود، بعدها با بدهی 
بــالای پروژه و تعطیلی فعالیت هــای اجرایی و حتی تعویق 
چندباره وعده های مختلف درباره پروژه ادامه پیدا کرد، مدتی 
نیز آواره شدن چندهزار روستایی و زیرآب رفتن ده ها روستا با 

آبگیری گتوند در کانون توجه ها قرار داشت.
با این وجود این ســد به بهره برداری رسید اما این به معنی 
پایان حاشــیه ها در این پروژه بزرگ نبود، چنان که هنوز هم 
سازمان محیط زیســت به عنوان یک نهاد دولتی انتقاداتی 
را بــه این پــروژه وارد می داند با این وجود ســد گتوند که 
مدت ها در گیرودار مطالعــه و ارائه مجوزهایی برای اجرایی 
شدن راهکارهای حل مشکل بود ســرانجام در مرحله  اجرا 

قرار گرفت.
ســد گتوند علیا یکی از بزرگ ترین سدهای ایران است که 
روی رودخانه کارون در جنوب غربی ایران ســاخته شــده 

است. این سد، در فاصله 380 کیلومتری از ریزشگاه رودخانه 
کارون، در فاصله ۲5 کیلومتری شمال شهرستان شوشتر و در 
10 کیلومتری شــمال شرقی شهر گتوند در استان خوزستان 
قرار دارد. ارتفاع این ســد ســنگریزه ای با هسته رسی 18۲ 

متر است که بلند ترین سد خاکی کشور محسوب می شود.
در شرایطی که خشکسالی در کشــور از جمله خوزستان به 
علت کاهش بارش ها تشــدید شده است، نام این سد گتوند 
دوباره بر ســر زبان ها افتاده است، محمدعلی بنی هاشمی - 
عضوهیات علمی دانشــگاه تهران و متولی مطالعات علاج 
بخشــی ســدگتوند - با بیان اینکه در حال حاضر آماری از 
حجم آب داخل مخازن در دســترس ندارم، می گوید: ســد 
گتوند نیز مانند هر ســد دیگری تبعــات مثبت و منفی را به 
همراه دارد. آبی که در مخازن ســد ذخیره می شود درصدی 
از آن به دلیل گرمای هوا تبخیر شــده و می تواند تبعاتی را 
برای محیط زیست داشته باشد اما در مجموع بعید می دانم 
که مشــکلات فعلی خوزستان به دلیل وجود یک سد خاص 

مانند گتوند باشد.

معصومــه ابتکار % رییس ســابق ســازمان حفاظت محیط 
زیســت % نیز در کانال تلگرامی خود بــه بیان توضیحاتی 
درباره ســد گتوند پرداخته و آورده است: عملیات اجرایی سد 
گتوند در سال ۷۶ که دولت تازه شروع به کار کرد، آغاز شده 
بود. موضوع مطالعات ارزیابی در آن سال ها خیلی جدید بود. 
یک مطالعه ارزیابی زیســت محیطی بسیار کلی برای گتوند 
انجام شده بود که اشاره مختصری به کوه های نمکی داشت.
وی اضافه می کند: فرایندهای ارزیابی زیست محیطی و شرح 
خدمات گزارش ها بعدا کاملا بازنگری شــد. سازمان محیط 
زیست در سال ۷۶ با بحران های متعددی در موجودیت خود 
مواجــه و این طرح یکی از صدها طرحــی بود که عملیات 
اجرایی آن آغاز شده بود. در واقع در سال ۷۶ مطالعات چنین 

چشم اندازی را نشان نمی داد.
ابتکار در پایان می نویســد: بعدها نیز با آن شرایط مخالفت 
شد، ولی به رغم مخالفت ها آب گیری این سد در دولت دهم 
در حالی صورت گرفت که هیچگاه ســازمان حفاظت محیط 

زیست مجوز ساخت سد را صادر نکرد.

روحانی گفت: اگر جنگ اقتصادی سال ۹۷ و کرونا نبودند قیمت ارز با روند سابق ادامه پیدا می کرد 
و الان نرخ دلار حدود 5 هزار تومان بود.حجت الاســلام و المسلمین حسن روحانی رئیس جمهور 
صبح امروز یکشنبه در مراسم شصت و یکمین مجمع عمومی عادی سالانه بانک مرکزی اظهار 
کرد: بدهی دولت به بانک مرکزی در ســال ۹8 نســبت به سال ۹۷ کاهش پیدا کرده است. این 
بدهی در سال ۹۹ هم نسبت به ۹8، باز هم کاهش یافته است.روحانی گفت: پایه پولی هم زمانی 
رشد می کند که بانک مرکزی ناچار می شود که ذخایر ارزی خودش را بالا ببرد؛ ذخایری که کاملا 
در اختیار و دسترسش نبود. در این زمینه البته بی انضباطی دولت نبوده بلکه مشکل دیگری بوده 
است.وی ادامه داد: وقتی منابع بانک مرکزی مسدود و تحریم می شود، بانک مرکزی ناچار خواهد 

شد که از این منابع استفاده کند درحالی که این منابع را به راحتی نمی تواند در بازار استفاده کند.
اهم اظهارات رئیس جمهور را در ادامه به نقل از باشگاه، مهر و... بخوانید؛

* در سال ۹۷ ما وارد شرایط جدید شدیم. من از همه مدیران، مسئولین و اقتصاددانان کشور 
می خواهم که ماجرای سال ۹۷ به بعد را برمبنای واقعیت های موجود برای مردم تشریح کنند.

* حوادث سال ۹۷ مربوط به دولت دوازدهم نمی شود. یک زمان دولت دوازدهم تصمیم گیری 
می کنــد و اقدامی را انجام می دهد یا اینکه یک زمانی دولت داوزدهم تصمیم می گیرد که از 
برجام خارج شــود یا اینکه یک اقدام اقتصادی خاصی را انجام دهد؛ اما در ماجرای ســال ۹۷ 

اینگونه نبود.
* اگر جنگ اقتصادی سال ۹۷ و کرونا نبودند قیمت ارز با روند سابق ادامه پیدا می کرد. اگر آن 

جنگ و کرونا نبودند، الان نرخ دلار حدود 5 هزار تومان بود.
* اینکه برخی افراد در جامعه فکر می کنند دولت در این زمینه مقصر بوده و یک بدهکاری دارد 
صحیح نیست. دولت بدهکاری ندارد، دولت بر مبنای روال کار خودش کار را انجام داده و پیش 
برده است. یک جنگ اقتصادی بر ما تحمیل شده است. جنگ اقتصادی بی نظیر در تاریخ ایران 

و شاید کم نظیر در تاریخ جهان.
* چه زمانی یک جنگی بر ما تحمیل شــود که جلوی فروش یک بشکه نفت را بگیرد. یک 
زمانی در مقطع سال ۹0 و ۹1 تحریم هایی بود که می گفت فقط باید یک میلیون بشکه نفت 

صادر شــود. اما اینکه حتی یک بشکه نفت فروش نرود و کل نفت ایران در تیغ تحریم قرار 
بگیرد و کل عملیاتی بانکی مشــمول تحریم شود و کل منابع ما یکجا مسدود شود، اتفاقی 

بی نظیر است.
* سال های ۹0 و ۹1 یک راه هایی برای فعالیت های بانکی وجود داشت و از ۹۲ نیز با توافق 
موقت یک گشایشی ایجاد شد اما اینکه تمام راه های بانکی و تجاری ما مسدود شود، تاریخ 

کشور ما سراغ ندارد.
* برخی اقتصاددانان ما در سال ۹۷ می گفتند تا پایان ۹۷ ما به تورم 3 رقمی می رسیم. برخی 

می گفتند کالای اساسی باید جیره بندی و کوپنی شود.
* در مقابله با بیماری کرونا تخت های بیمارستانی ما آماده بود و در موج های بسیار بلند توانستیم 
این تخت ها را آماده کنیم. این مســاله بخاطر تلاشی بود که از سال ۹3 شروع شده بود تا در 

بخش سلامت یک گشایشی برای مردم ایجاد شود.
* ما بیش از ۴0 تا ۴5 هزار تخت بیمارســتانی ایجاد کردیم. امســال اگر یک مقدار از لحاظ 
ارزی دستمان باز بود 13 هزار تخت در این یکسال افتتاح می کردیم. البته هزاران تخت افتتاح 

شده و خواهد شد.
* هیچ وقت مشکلاتی که در برخی کشورها در اوایل سال ۹۹ وجود داشت و فروشگاه ها مواد 

غذایی و شوینده نداشتند، ما دچارش نشدیم.
* در زمان کرونا فشار اقتصادی زیادی به مردم وارد شد و یک میلیون و 100 هزار نفر بیکار 

شدند و شغل خود را از دست دادند.
* در همین ایام کرونا ما توانستیم مساله سهام عدالت را فعال کنیم و مردم یک آرامشی پیدا کردند و 
بخشی از سهام شان پرداخت شد. بنابراین ما توانستیم یک مقدار مشکلات اقتصادی مردم را کم کنیم.

* برخی مشکلات پای دولت نیست اما پای دولت نوشته می شود و ربطی به دولت ندارد.
* الان می گویند چرا دولت تحریم را تمام نکرد؟ خب به ما ربطی ندارد. اگر اختیارات لازمی 
که قانون اساسی به ما می دهد را می توانستیم عملیاتی کنیم، آغاز سال 1۴00 تحریم نداشتیم.
 FATF اگر دو کار در اواخر سال ۹۹ انجام شده بود شرایط ما بهتر بود یکی توافق و دیگری*

*مصوبه مجلس دست و پای ما را در مذاکرات بست؛ در غیر این صورت ما در پایان ۹۹ توافق 
کرده بودیم؛ سند آن موجود و توافق اجمالی بین ما و 5+1 روشن است.

* یکی هم در بحت FATF؛ من قبلا هم اعلام کردم در FATF دولت کار خود را انجام داد 
و ما از لیست سیاه خارج شدیم. مجلس و شواری نگهبان به ما کمک کرد و یک جای دیگر 

آمد و آن را نگه داشت.
*جنگ اقتصادی به دولت مربوط نمی شــود. جنگ اقتصادی یک نفر در کاخ سفید تصمیم 
گرفته است. بعضی از امور هست که دولت به تنهایی قادر نیست. برخی از اموری که پای دولت 

نوشته می شود به دولت مربوط نمی شود.
* بر اساس آمار و ارقام وقتی در سال ۹۲ دولت یازدهم شروع به کار کرد رشد اقتصادی منفی 
۷.۷ بود و در ســال ۹۴ نیز با معضل و شــوک قیمت نفت مواجه شدیم و قیمت نفت که در 
آغاز کار دولت یازدهم بشکه ای 10۴ دلار بود در مقطعی حتی به 30 د لار رسید لذا با شرایط 

خاصی مواجه بودیم.
* بعد از اینکه در سال ۹۴ توانستیم از تحریم عبور کنیم آثار اقتصادی مثبت آن در سال ۹5 
مشاهده شد به طوری که در این سال از رشد اقتصادی 1۲.5 درصد برخوردار شدیم و از آغاز 

دولت یازدهم تا اوایل سال ۹۷ شرایط باثباتی در اقتصاد کشور را شاهد بودیم.
* از ابتدای دولت یازدهم تا اوایل سال ۹۷ فرازونشیب آنچنانی در اقتصاد و به خصوص قیمت 
ارز نداشــتیم و از لحاظ تورم، رشد اقتصادی، قیمت ارز و اشتغال دارای ثبات بودیم که ثبات 

اقتصادی برای داشتن شرایط مطلوب در سالهای آینده برای کشور اهمیت دارد.
* از سال ۹3 اشتغال خالص مناسبی را در کشور شاهد بودیم و تا سال ۹۶ به طور متوسط 550 
هزار شغل ثابت در هر سال داشتیم. تورم نیز از اواخر سال ۹۴ تا اوایل سال ۹۷ یک رقمی بود 

اما با شروع جنگ اقتصادی شرایط تغییر کرد.
* دولت در طول چهار سال اول از انضباط مالی بسیار خوبی برخوردار بود و در هیچ شرایطی 
حتی در دوره جنگ اقتصادی نیز حاضر به اســتقراض از بانک مرکزی نشدیم همواره سعی 
کردیم انضباط مالی دولت را رعایت کنیم که این موضوع در تورم و پایه پولی بسیار مهم است.

* برای اینکه بتوانیم به جای نفت که تامین کننده اصلی ارز کشور است جایگزین پیدا کنیم 
فعالیت های خوبی در راســتای صادرات غیرنفتی انجام دادیم و در این راســتا اقدامات بانک 
مرکزی بسیار موثر بود و تقریبا کشور بدون نفت، بدون قحطی و کوپنی شدن کالاها اداره شد.
* در زمینه تهیه واکسن نیز به رغم همه مشکلات امروز توانستیم به نقطه نسبتا مطلوبی برسیم 

و روند واکسیناسیون سرعت خوبی پیدا کرده است.
* رشد اقتصادی در سال ۹۹ که در بسیاری از کشورها منفی بود در کشور ما مثبت 3.۶ درصد 
بود و این از افتخارات دولت است که در سخت ترین شرایط و جنگ اقتصادی قادر است دولت 

دوازدهم را با رشد مثبت اقتصادی به دولت آینده تحویل دهد.
* بر اســاس آمار و ارقام ارائه شده در ســه ماهه اول امسال شاهد شرایط مناسبی در بخش 
صادرات و واردات نســبت به سه ماهه اول پارسال هســتیم، صادرات بیش از ۶۹.۲ درصد و 
واردات حدود 3۷ درصد نســبت به سه ماهه اول سال گذشته اضافه شده است و شاهد تعادل 
بین صادرات و واردات هستیم و بی تردید این روند می تواند امیدوارکننده باشد ضمن اینکه در 

شرکتهای بزرگ اقتصادی نیز رشد 8.۷ درصدی ایجاد شده است.
* اگر همه تحریمها هم برداشــته شــود ولی مشــکل ا ف.ای.تی.اف حل نشود باز هم در 
فعالیت های بانکی با بانکهای دنیا روند عادی نخواهیم داشت لذا برخی از مشکلات در اختیار 

دولت نیست و ربطی هم به دولت ندارد.
*  اگر اختیارات لازم که قانون اساســی به ما می دهد را می توانســتیم عملیاتی کنیم در آغاز 

1۴00 تحریم نداشتیم.  
* در برخی از امور دولت به تنهایی قادر نیست کاری انجام دهد و باید بقیه دستگاهها و ارگان ها 
هم یاری کنند لذا باید برای مردم توضیح داده شود که دولت در کجاها می تواند عمل کند و 

کجاها از اختیارات دولت خارج است.
* آنچه در توان مان بوده برای رفع مشکل مردم دریغ و کوتاهی نکردیم و برخی بر مواردی که 
در اختیار دولت بوده را حل و فصل کردیم و اجازه ندادیم در شرایط کرونا و تحریم فعالیت های 

زیربنایی و اقتصادی و تولیدی تعطیل شود.
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دوباره مرغ پر می گیرد؟

اختلاف ۱۱ درصدی نرخ ارز نیمایی و بازار رانت ایجاد کرده است

عضو اتاق بازرگانی ایــران می گوید: دولت 
طــوری در عرصــه تولیــد و عرضه مرغ 
ورود کرده کــه دیگر برنامــه ریزی برای 

تولیدکنندگان ممکن نیست.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به 
نقل از ایســنا، غلامعلی فارغی اظهار کرد: 
بر اســاس قانون، آنجا که وظیفه حاکمیتی 
دولت برای کمک بــه تولید مرغ مورد نیاز 
کشور است، حوزه تامین ارز نهاده های دامی 
اســت که در طول تمام ماه های گذشته نه 
تنها به درســتی اجرایی نشــده که خود به 
عاملی برای بی نظمــی و تلاطم قیمت ها 

منجر شده است.
وی با بیان اینکه سیاســت گذاران حتی در 
رابطه بــا طرح هایی که خود نهایی می کنند 
نیز مســئولیت نمی پذیرنــد، توضیح داد: ما 
بارها گفته ایم که قیمت گذاری دســتوری 

راه به جایی نمی برد و تنها به کاهش تولید 
و ســرمایه گذاری منجر می شود اما دولت 
اصرار بر تداوم این موضوع دارد. با این حال 
در شرایطی که در کشور هر روز قیمت ها بالا 
می روند، مسئولان حاضر نیستند قیمت های 
دســتوری را نیز تغییر دهند. در حوزه مرغ 
قیمت های شش و چهار ماهه گذشته ثابت 
مانده و در این شــرایط توقع ثبات در تولید 
دارند.عضو اتاق بازرگانی ایران تداوم قیمت 
گذاری دســتوری را عاملی برای دو نرخی 
شدن قیمت ها در بازار مرغ دانست و گفت: 
مرغدار رســما می گوید کــه برایش صرفه 
ندارد که مرغ را با قیمت مصوب بفروشــد 
و از این رو محصول خود را به شــکل غیر 
رسمی به بازار می رســاند و همین موضوع 
مقدمه ای بــرای دور زدن نظارت ها چه در 
حوزه قیمت و چه در حوزه بهداشت می شود.

فارغی در پاســخ به این ســوال که آیا این 
سیاست ها به کاهش تولید و افزایش دوباره 
قیمت مرغ منجر می شــود نیــز بیان کرد: 
براوردهای ما نشــان می دهد که امســال 
جوجــه ریزی طبــق برنامه ادامــه یافته و 
خوشبختانه در این عرصه کاهش نداشته ایم 
اما باید در نظر داشت که فشار بر تولیدکننده 
همچنــان ادامه دارد و این موضوع می تواند 

برای آنها شرایط را بسیار سخت کند.
بــه گفته وی، جدای از فشــاری که جوجه 
ریزی در فصل تابستان به دلیل گرمای هوا 
متحمل می شود، پیش بینی می شود که در 
حوزه جوجه ریزی و تولید کمبود حس نشده 

و نیاز کشور تولید شود.
به گــزارش صبح امــروز، با وجــود آنکه 
نهاده هــای طیــور در فهرســت کالاهای 
حمایتی دولــت قرار دارند کــه ارز ۴۲00 

تومانــی می گیرند اما در ماه های گذشــته 
بســیاری از فعــالان این حــوزه از کمبود 
نهاده هــا یا افزایش قیمت آنهــا خبر دادند 
که منجر به افزایش چندباره قیمت مرغ در 

بازار شد.

مجلس تا شــهریور ماه امســال عرضه ارز 
۴۲00 تومانــی را تایید کــرده و باید دید با 
مســتقر شــدن دولت جدید آیا اجرای این 
سیاست ادامه می یابد یا دولت رئیسی طرحی 
جدید در این عرصه به اجرا در خواهد آورد.

رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی ایران 
گفــت: اختلاف 11 درصدی میــان ارز نیمایی 
و ارز واقعــی موجب انحراف و رانت اســت و 
را برای صادرکنندگان واقعی  مشکلات زیادی 

ایجاد می کند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از 
صدا و ســیما، علی شریعتی مقدم اظهار داشت: 
اختــلاف 11 درصدی میــان ارز نیمایی و ارز 
واقعی موجب انحراف و رانت است و مشکلات 
زیادی را بــرای صادرکننــدگان واقعی ایجاد 

می کند.
رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی تهران 
افزود: در این بین حتی در فروش ارز نیز رقابت 
میان ارزهای پتروشیمی و دیگر ارزها در سامانه 
نیما و محدودیت های موجود در آن مشکلاتی 
را برای صادرکننــدگان به وجود آورده که باید 

برای رفع آن، فروش ارز صادراتی را در اولویت 
قرار دهیم.وی اضافه کرد: مشــکلات تولید از 

جمله تأمین ارز نهاده ها باید در اولویت باشــد 
تا در صنایع پایین دستی مشکل نداشته باشیم.

شــریعتی مقدم گفت: به نظر می رسد که هیچ 
هماهنگی برای واقعی کردن اقتصاد کشاورزی 
در کشــور وجود ندارد این ایراد بســیار بزرگی 
اســت که امیدواریم دولت جدید در بدو کار به 
آن توجه کند البته دست اندرکاران دولت جدید 
در دوران مناظره هــا گاه های بخش خصوصی 

و تشکل ها را دریافت و از آن استفاده کردند.
وی گفــت: مصوباتــی وجــود دارد کــه اگر 
صادرکنندگان تســویه ارزی خود را انجام دهند 
باید بتوانند از مزایای معافیت مالیاتی ســال ۹۷ 
اســتفاده کنند که اگر این مصوبات ابلاغ شود 

کمک کننده خواهد بود.
رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی ایران 
گفت: گمــرک و اتاق بازرگانــی پذیرفتند که 
سامانه پویا برای قیمت های پایه صادراتی ایجاد 
کنیم و اتاق هزینه های آن را تقبل خواهد کرد.
شــریعتی مقدم گفت: توصیه ام به دولت جدید 

این است که در تصمیم سازی ها از دیدگاه های 
تشکل ها و بخش خصوصی استفاده کند.

وی ادامــه داد: با این اقدامــات امیدواریم تراز 
مثبت تجــاری را در حوزه اقتصاد کشــاورزی 
شــاهد باشــیم و در بخش هایی که صادرات 
کاهــش یافته و یــا متوقف شــده بتوانیم این 
بخش ها را فعال کنیــم و بعد از آن به افزایش 

صادرات اقدام کنیم.
شــریعتی مقدم گفت: نکته دیگر این است که 
باید بتوانیم با افزایش راندمان قیمت تمام شده 
را کاهــش دهیم و همچنین بایــد به موضوع 
افزایــش هزینه های تولید که چند برابر شــده 
توجه شود همچنین به نقدینگی لازم در بخش 
کشــاورزی، تأمیــن نهاده ها و نیز مشــکلات 
موجود در صنایع بسته بندی نیز باید توجه شود 
تا در نهایت متناســب با ایــن توجهات، قیمت 

تمام شده نیز کاهش یابد.

خراسان شمالی پایین ترین قیمت نان و مرغ 
در کشور را دارد

رئیس ســازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان شــمالی گفت: خراسان شمالی پایین ترین 
قیمت نان و مرغ در کشور را دارد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، حسین حاجی بگلو اظهار کرد: به عنوان 
مثال، اســتان های همجوار مرغ را با قیمت ۲۴ هزار و ۹00 عرضه می کنند اما در بازارشان، 

قیمت های حدود ۴0 هزار تومان نیز مشاهده می شود.
وی تاکید کرد: اما در خراســان شمالی شاهد چنین موضوعی نیستیم و هم اکنون صرفاً مرغ 

به صورت تک نرخی با قیمت ۲۴ هزار و ۹00 تومان برای مردم عرضه می شود.
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان شمالی به افزایش قیمت نان نیز اشاره کرد و 
گفت: با وجود اینکه قیمت نان افزایش پیدا کرد اما در این استان همچنان پایین ترین قیمت 

نان را نسبت به تمامی استان های کشور دارد.
وی افــزود: نرخ هر قرص نان چه در نانوایی های یارانه ای و چه در نانوایی های غیر یارانه ای 
یا همان آزادپز خراسان شمالی نسبت به قیمت نان در تمامی استان های کشور پایین تر است 

و می توانیم این موضوع را به صورت مستند نیز ثابت کنیم.
حاجی بگلو اظهار کرد: همراهی مردم، اتحادیه، نگاه دولت سبب شد تا در خراسان شمالی چه 

در زمینه نان و چه در زمینه مرغ کمترین قیمت کشور را داشته باشیم.

۴۲۰ کانتینر لوازم خانگی مرجوع می شود
معاون فنی گمرک گفت: با تصمیم نهایی دســتگاه های مرتبط مقرر شد ۴۲0 کانتینر قاچاق 

لوازم خانگی بوش مرجوع شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و سیما، مهرداد جمال ارونقی اظهار داشت: 
پس از مطرح شــدن موضوع کانتینرهای لوازم خانگــی بوش که در زمان ممنوعیت تمدید، 
ثبت سفارش شده بودند بین 3 دستگاه مسئول این حوزه یعنی گمرک، وزارت صنعت و بانک 
مرکزی تصمیم بر این شــد که به همه دســتگاه ها ابلاغ شود تا ظرف ۲0 روز اگر ملاحظه 
خاصی در مورد این محموله دارند به ما اعلام کنند که البته به نظر نمی رســد مساله خاصی 

هم وجود داشته باشد.
وی ادامه داد: با توجه به این مســاله که تمدید ثبت سفارش این محموله در زمان ممنوعیت 
انجام شده و کد رهگیری بانکی آن هم از عملیات بانکی استفاده نکرده تصمیم هر 3 دستگاه 

مرجوع کردن این محموله بوده است.
جمال ارونقی گفت: این صورتجلســه به صاحب کالا ابلاغ می شــود و ایشان موظف هستند 
ظرف 3 ماه از تاریخ ابلاغ این صورتجلسه نسبت به بازگرداندن یا مرجوع کردن این محموله 
به خارج از کشــور اقدام کنند در غیر این صورت کالا به ضبط قطعی دولت درخواهد آمد و 

مطابق مقررات با آن برخورد خواهد شد

۴۶ میلیون تن کالا در ۴ ماه نخست ۱۴۰۰ 
تخلیه و بارگیری شد

مدیرکل بندری ســازمان بنادر و دریانوردی از رشد ۹.8 درصدی تخلیه و بارگیری طی چهار 
ماهه امســال نسبت به مدت مشابه سال قبل خبر داد و گفت: تخلیه و بارگیری در بنادر طی 

مدت مذکور ۴۶.18 میلیون تن بود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از سازمان بنادر و دریانوردی، روانبخش بهزادیان 
با اشــاره به اینکه میزان عملیات تخلیه و بارگیری در بخش کانتینری، فله خشک فله مایع، 
جنرال کارگو )کالاهای عمومی و متفرقه( و مواد نفتی در بنادر کشور طی چهار ماهه نخست 
سال 1۴00 معادل ۴۶,18 میلیون تن بود، اظهار کرد: این میزان نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته که معادل ۴۲.0۷ میلیون تن بود، ۹.8 درصد رشد داشته است.
مدیرکل امور بندری ســازمان بنادر و دریانوردی بیان کرد: میزان عملیات تخلیه و بارگیری 
کالا طی چهارماهه نخســت ســال جاری در بخش کانتینری ۶,۶۶ میلیون تن، فله خشک 
13.۶۹ میلیــون تن، فله مایع 1.۴۷ میلیون تن، جنــرال کارگو )کالاهای عمومی و متفرقه( 
۶.8۹ میلیون تن و مواد نفتی 1۷.۴۶ میلیون تن بوده که این امر رشــد ۹.8 درصدی را ثبت 

کرده است.
وی در رابطه با میزان عملیات تخلیه و بارگیری کالا طی چهارماهه نخســت سال گذشته در 
بخش های مختلف، خاطرنشان کرد: میزان عملیات تخلیه و بارگیری در بخش کانتینری ۷,1 
میلیون تن، فله خشک 1۴.18 میلیون تن، فله مایع 1.05 میلیون تن، جنرال کارگو )کالاهای 

عمومی و متفرقه( 5.5 میلیون تن و مواد نفتی 1۴.۲3 میلیون تن بوده است.
بهزادیــان افزود: میزان عملیات تخلیه و بارگیری در بخش فله مایع در چهار ماهه نخســت 
سال جاری نســبت به مدت مشابه سال گذشته رشد 3۹,8 درصدی، در بخش جنرال کارگو 
)کالاهای عمومی و متفرقه( رشــد ۲5.3 درصدی و در بخش مواد نفتی رشد ۲۲.۷ درصدی 

را تجربه می کند.

افزایش ۲ تا ۳ میلیون تومانی قیمت خودرو 
در بازار نیمه تعطیل

در بازار نیمه تعطیل خودرو قیمت انواع خودروهای داخلی ۲ تا 3 میلیون تومان افزایش قیمت 
را تجربه گرده است.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تســنیم، روز گذشــته خرید و فروش خودرو در 
بازار غیر رسمی با وجود تعطیلی نمایشگاههای خودرو با رشد قیمت در انواع خودروهای روبه 

رو شده است. به نحوی که قیمت پراید 111 به 13۹ میلیون تومان رسیده است.
همچنیــن  پراید 131 با قیمت 1۲۶ میلیون تومان، پــژو ۲0۶ تیپ ۲ با قیمت ۲۲5 میلیون 
تومان، پژو ۲0۶ تیپ 5 با قیمت  ۲۷5 میلیون تومان ، پژو ۲0۷ اتوماتیک 383 میلیون تومان، 

پژو پارس سال ۲38 میلیون تومان مورد معامله قرار می گیرد.
همچنین سمند ال ایکس ۲1۶ میلیون تومان، تیبا ۲ با قیمت 1۴۲ میلیون تومان، رانا پلاس 
۲55 میلیون تومان، ســاینای دنده ای 1۴۷ میلیون تومان، دنا 300 میلیون تومان، دنا توربو 
پــلاس دنــده ای 385 میلیون تومان و پژو ۲008  با قیمــت 8۹0 میلیون تومان به فروش 

می رسد.

روغن خودرو ۴۱درصد گران شد
رییس اتحادیه فروشــندگان لاستیک ، روغن و فیلتر تهران گفت: سازمان حمایت با افزایش 

۴1درصدی قیمت روغن ماشین موافقت کرده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از تسنیم، داوود سعادتی نژاد در خصوص تغییرات 
قیمتی انواع روغن در بازار گفت: براســاس درخواست تولیدکنندگان، روغن ماشین با موافقت 
ســازمان حمایت تا ۴1 درصد افزایش پیدا کرده اســت.وی افــزود: البته با توجه به افزایش 
هزینه های تولید درخواست تولیدکنندگان برای افزایش قیمت حدود ۷۲ تا 8۲ درصد بود، به 
همین علت افزایش قیمت 15درصدی را که پیش از این اعلام شد نپذیرفتند.رییس اتحادیه 
فروشــندگان لاستیک ، روغن و فیلتر تهران تصریح کرد: با این تغییرات قیمتی تولید افزایش 
پیدا می کند و با افزایش ســطح عرضه احتمالًا مشــکل کمبود روغن خــودرو در بازار حل 
می شود.ســعادتی نژاد با تأکید بر اینکه »با پایان یافتن تعطیلات از فردا روغن با قیمت های 
جدید فاکتور خواهد شــد«، خاطرنشــان کرد: تولید باید برای تولیدکنندگان صرفه اقتصادی 
داشــته باشد به همین علت کارخانجات سطح تولید خود را با قیمت های قبلی کاهش داده اند 

و در نهایت مجوز افزایش قیمت ها برای آنها صادر شد.

خبر

صنایعی که به بحران آب دامن می زنند!
قیمت انرژی برای صنایعی همچون سیمان، فولاد و کاشی باید اصلاح شود

کارشناســان اقتصادی بر این باور هستند که 
صنایــع پرمصرف در زمینــه مصارف انرژی 
همچون برق و آب، در نقاط نامناسبی مستقر 
شــده اند. در این خصوص یک کارشــناس 
اقتصادی می گوید: صنایع ســیمان، فولاد و 
کاشــی، خطوط تولید فرسوده ای که مصرف 
برق و آب بســیار بالایــی دارند و هیچ کس 
در دنیا خریدار آنها نیســت را از کشــورهای 
دیگــر می خرند؛ چراکه بــه آب، برق و گاز 
تقریباً رایــگان دسترســی دارند.به گزارش 
روزنامــه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، 
بیــش از ســه هفته از تنش آبی در اســتان 
خوزســتان و به خصوص حمیدیه، سوسنگرد 
و بســتان می گذرد. دلایل متعددی از جمله 
سدسازی غیرکارشناسی، کشاورزی ناکارآمد، 
خشکسالی، ســوء مدیریت و نظایر آن برای 
این بحران مطرح شــده و به نظر می رســد 
عملکــرد صنایع نیز در ایــن وضعیت نقش 
دارد. برای مثال حدود 80 درصد کارخانه های 
فولاد و پتروشــیمی در مناطــق ممنوعه و 
ممنوعه بحرانی از نظر ممنوعیت برداشــت 
از آبخوان یا ســفره های زیرزمینی ســاخته 
شــده اند. از طرف دیگر اســتقرار نامناسب 
صنایــع، اجرای پروژه هــای انتقال آب را به 
همراه داشته است. در این رابطه پیش تر یک 
پژوهشگر و مشاور اقتصادی و صنعتی گفته 
بود علاوه بر اینکه این طرح ها با هزینه بالا 
و آسیب به محیط زیست همراه است، صرف 
اجرای طرح هایی می شود که نه تنها اشتغالزا 
نیستند، بلکه سرمایه بر، وابسته به مواد خام 

و مواد اولیه هستند.
در ایــن رابطــه یــک کارشــناس  اظهار 
کرد: ســاختار دولت محور ســبب شده که 
صنایــع دارای مصرف بــالای آب و برق در 
بخش های خاصی از کشــور متمرکز شوند و 
همین موضوع سبب ایجاد پروژه های انتقال 

آب شده اســت که برای اقتصاد کشور مفید 
نیست. به عبارت دقیق تر استقرار کارخانه ها 
با مصرف بالای آب و برق در اســتان هایی 
مثــل اصفهان و یزد و صرف هزینه های بالا 
از بیت المال برای انتقال آب به این استان ها 

کار نادرست و اشتباهی است.
به گفته میثم هاشــم خانــی این موضوع به 
ســادگی قابل حل نیســت و نمی توان گفت 
صنایع فولاد، کاشــی ســازی و سایر صنایع 
آب بر در جای دیگری مســتقر شــوند، بلکه 
موضــوع برمی گردد به اینکــه قیمت آب و 
بــرق برای صنایــع باید اصلاح شــود؛ چرا 
که در حــال حاضر انرژی با هزینــه تقریباً 
نزدیک به رایــگان در اختیار آنها قرار گرفته 
اســت و علاوه بر این پروژه های انتقال آب 
و نیروگاهــی نیز به نفع آنها انجام می شــود 
که مجموع این شرایط باعث استقرار صنایع 

آب بر در نقاط نامناسب شده است.
صنایع آب بر، خطوط تولید فرسوده 

می خرند
این کارشناس اقتصادی با بیان اینکه اصلاح 
تدریجی قیمت هــا برای صنایع می تواند این 
شــرایط را تغییر دهد، تصریح کرد: علاوه بر 
این صنایع آب بر شامل فولاد، سیمان و کاشی 
ســازی، ماشین آلات یا خط تولید فرسوده با 
مصرف بالای بــرق و آب که هیچ کس در 
دنیا خریدار آنها نیست را از کشورهای دیگر 
می خرند. این ماشــین آلات عموماً به قدری 
فرسوده هستند که در کشورهای دیگر آهن 
قراضه محسوب می شــوند. علت استفاده از 
این وسایل فرسوده در ایران نیز دسترسی به 

آب، برق و گاز تقریباً رایگان است.
هاشم خانی با بیان اینکه این وضعیت فاجعه 
بزرگی اســت که بخشــی از آن در بحران 
آب و برق فعلی دیده می شــود، اظهار کرد: 
بحران برق در کشور فراگیر و بحران آب در 

بخش هایی از کشــور وجود دارد. مقامات و 
سیاستگذاران نیز ارزان بودن آب، برق و گاز را 
نفی نمی کنند و به همین بهانه قیمت  فروش 
محصولات این صنایــع را کنترل می کنند. 
برای مثال در حال حاضر بحث های مفصلی 
در بورس کالا مطرح اســت که محصولات 
فــولادی باید پایین تــر از قیمت بازاری آن 
فروخته شــود و ادعای سیاســت گذاران این 
اســت که به دلیل ارزان بــودن آب و برق و 

گاز، این امر باید محقق شود.
بنابراین به گفته وی در حال حاضر دو بحران 
بزرگ وجود دارد؛ اول اینکه صنایع پر مصرف 
در زمینه آب و برق در نقاط نامناسبی مستقر 
شــده اند و معضل دوم مصرف بالای آب و 
برق خطوط تولیدی اســت که این صنایع به 
کشور وارد می کنند که این مسئله عموماً در 
صنعت فولاد، ســیمان و کاشی وجود دارد. 
البته این معضــلات فقط با اصلاح قیمت ها 

حل نمی شود.
قیمت آب و برق صنایع آزاد شود، اما منابع 

آزاد شده به مردم برگردد نه دولت!
این کارشناس اقتصادی تصریح کرد: در این 
شرایط تنها راه این است که قیمت آب، برق 
و گاز صنایع کاملا آزاد شــود و دولت درباره 
100 درصد منابع آزاد شده از این کار گزارش 
شــفاف ارائه و همه ایــن منابع را به صورت 
یارانه نقدی در اختیار مردم قرار دهد تا مردم 
مطمئن شــوند دولت کیسه ای برای خودش 
ندوخته بلکــه می خواهد تصمیمات در زمینه 
احداث وخط تولید کارخانه ها بهینه شــود و 

مشکلات ریشه ای حل شود.
قیمت ها با کشورهای همسایه مقایسه 

شود، نه اروپا!
وی همچنیــن معتقد اســت قیمت منطقی 
برای آب، برق و گاز صنایع می تواند از طریق 
محاســبه میانگیــن قیمت آب، بــرق و گاز 

صنایع در کشــورهای همسایه شامل عراق، 
افغانستان، ترکمنستان، آذربایجان، ارمنستان 
و ترکیه مشخص شود، نه اینکه برای این کار 
هزینه کشورهای اروپایی در نظر گرفته شود.
هاشــم خانی در پاســخ به اینکــه آیا برای 
آزادســازی و مقایسه قیمت انرژی نباید ابتدا 
حداقل درآمد در کشــورهای موردنظر مورد 
توجه قرار گیرد؟ تصریح کرد: من با آزادسازی 
قیمت انرژی کاملًا مخالفم؛ مگر اینکه درباره 
کل پولی که به دســت می آید به طور شفاف 
گزارش داده شود و به صورت یارانه نقدی به 
مردم برگردد. همچنین برای آزادسازی قیمت 
انرژی باید حداقل درآمد در نظر گرفته شود، 
اما موضوع بحث ما اینجا آزادســازی قیمت 
انرژی فقط برای صنایعی اســت که در حال 

حاضر انرژی را هدر می دهند.
البته این کارشناس اقتصادی معتقد است در 
مراحل بعدی، منطقی اســت که قیمت آب 
و برق و گاز مصرفی مــردم نیز به میانگین 
قیمت کشــورهای همسایه برســد، اما تمام 
منابع آزاد شــده حاصل از آن باید به صورت 
یارانــه نقدی به مــردم برگــردد. در چنین 
شــرایطی با توجه به کاهش قــدرت خرید 
مردم در سال های اخیر در پی تحریم، شیوع 
ویروس کرونا و سوء مدیریت، مردم با کسب 
منابع جدید شروع به خرید کالا می کنند که 

به نفع تولید کنندگان است.
وی ضمن ابــراز حمایــت از پرداخت یارانه 
نقدی، اظهار کــرد: اگر یارانــه نقدی مبلغ 
بالایی بود، بســیاری از مسائل تحت عنوان 
جلوگیری از اســتثمار نیروی کار، حمایت از 
نیــروی کار و حتی حمایت از تولید کنندگان 
حل می شــد. به طور کلی حمایــت از تولید 
کنندگان به طور شــفاف و بدون فســاد این 
است که ورودی مردم افزایش پیدا کند؛ چرا 
که یا این پول پس انداز می شــود و بانک ها 

مــی توانند آن را به صنایــع وام دهند، یا در 
بورس سهام صنایع را بخرند، یا محصولات 
خود صنایع را خرید کنند که در هر سه حالت 

صنایع منتفع می شوند.
راه درست حمایت از تولید، کاهش مالیات 

است 
هاشــم خانی همچنین در پاسخ به اینکه چرا 
پرداخت یارانه به بخش تولید در کشــورهای 
دیگــر تا این حد مورد انتقاد نیســت؟ گفت: 
یارانه بخش تولیــد دو حالت دارد؛ یا ممکن 
است مانند سیستم فعلی غیر شفاف و پرفساد 
باشــد و تولیدکنندگان گردن کلفت با لابی، 
پــول آب و بــرق و گاز نمی دهند، مصرف 
بالایی هم دارند و تا چندین ســال می گویند 
که بدهکارند و در نهایــت هم وقتی ارزش 
بدهی ها بســیار کم می شــود آن را پرداخت 
می کننــد؛ یا اینکه تولید کننده ای که توانایی 
لابی و اعمال نفوذ ندارد، مجبور اســت این 
هزینه ها را بپــردازد.وی با بیان اینکه تفاوت 
هزینه این دو گروه بســیار متفاوت اســت، 
گفت: برخی می توانند لابی کنند و با دریافت 
انرژی ارزان حتی بیت کوین تولید کنند، اما 
عده ای برای گرفتن انشعاب آب و برق عادی 
حداقل دو ســال در نوبت بمانند. این شــیوه 
حمایت از تولید نیســت، بلکه برای حمایت 
شفاف از تولید باید مالیات همه تولیدکنندگان 
به طور یکنواخت کاهش پیدا کند و برعکس 
مالیات بر کالاهای لوکــس از جمله خانه و 
خودروی لوکس افزایش یابد که این روال در 
دنیا هم برقرار است.هاشم خانی با بیان اینکه 
افرادی که مصارف لوکس دارند باید مالیات 
بیشتری پرداخت کنند، اظهار کرد: در مقابل، 
افرادی که ایجاد اشتغال می کنند و سود خود 
را نیز وارد چرخــه تولید می کنند باید مالیات 
کمتــری پرداخت کنند که این حمایت بدون 

رانت از تولید است.
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ریشه افزایش خشونت دختران نوجوان در چیست؟
جعفر شاهرخی، جامعه شناس

واژه خشونت از معدود کلماتی است که حاوی دو معنای متضاد است؛ از یک طرف آن  را موجب اخلال در 
نظم اجتماعی و از طرف دیگر  لازمه حیات اجتماعی می دانند. 

در معنای خشونت اتفاق نظری وجود ندارد، اما ماحصل تعاریف را می توان این گونه بیان کرد که هرگونه 
اقدام عمدی و آگاهانه که با باورها، اعتبارات، آبرو، امیال و علایق فرد یا گروهی مغایر باشد و سبب ترس 

و اضطراب گردد خشونت اطلاق می شود.
 خشونت، عملی نگران کننده است که در تمامی جوامع از گذشته تا به حال وجود داشته و دارد و بیشتر  مصداق 
آن خشونتی است که علیه زنان و دختران اعمال می شود. خشونت هایی که آنان را از حضور و مشارکت در 
جامعه آنچنان که باید بازداشــته و می دارد، اما مقصود نگارنده از این یادداشــت برُوز خشونت هایی است که 
مدتی است از سوی دختران در جامعه صورت می گیرد.بر کسی پوشیده نیست که فرهنگ همواره دستخوش 
اتفاقات و تغییر و تحول است. کافی است نگاهی مختصر به کوچه، خیابان و پیرامونمان بیاندازیم تا به وضوح 
تغییرات گسترده ای که در پوشش ادبیات گفتاری و رفتاری برخی جوانان و به ویژه دختران رخ داده، مشاهده 

کنیم. تغییراتی که عمده دلایل آن را می توان در مباحث ذیل جستجو کرد:
1-  خانــواده: غفلت و ناآگاهی خانواده ها از نحوه تربیت فرزندان که بعضاً ناشــی از گرفتاری والدین در 
حوزه مباحث اقتصادی و معیشتی است و یا بی توجهی ناشی از نگرش متفاوت خانواده به مقوله ارتباطات. 
امــروزه ضعف عدم وجود آموزش هــای لازم در خصوص انتقال مهارت های اجتماعی و ارتباطات موثر از 
ســوی خانواده بیش از پیش مشهود است. مهارت هایی از قبیل تصمیم گیری، مسئولیت پذیری، برقراری 
ارتباطات سالم با هم جنس و غیرهم جنس، هم سن و غیر هم سن، کنترل خشم و ... به نظر می رسد ما 
در زمینه آموزش نحوه مواجهه و رفتار و مسائل مختلف آن چنان که باید به فرزندانمان به ویژه دخترانمان 

نیاموختیم.
۲- رشد و گسترش شبکه های اجتماعی، فضای مجازی، ماهواره و... که قطعاً به دلیل عقب ماندگی آموزش 
و آگاهی متولیان و کاربران از ســرعت انتشار آن جنبه تهدید آمیز آن ها به مراتب بیشتر از جنبه های دیگر 

خودنمایی می کند.
 3-  ضعف نهادهای متولی، تصمیم ساز، نظارتی و فرهنگی در مواجهه با تهدیدات شبکه های اجتماعی و 

فضای مجازی را نمی توان نادیده گرفت. 
۴-  عوامل اقتصادی از قبیل فقر و گرانی، تحریم، عدم توانایی در فراهم کردن اسباب و وسایل مورد نیاز، 
کاهش تاب آوری و تحمل مردم، افزایش الگوهای خشــونت زا، دین گریزی، کاهش عدالت، عدم کنترل 

پذیری و قس علی هذا که هر کدام در بروز خشونت سهم بسزایی دارند.
 5 - تبعیض جنســیتی و نگاه های مردسالارانه جامعه به جنس زن همه و همه باعث می شود که برخی 
دختران خســته از فشارها و استرس های وارد شده و شاید بیزار از جنسیت مادرزادی خود به انجام اعمال 
خشونت بار و به دور از چارچوب لطافت زنانه روی آوردند. این دختران به واسطه نگاه ها و عکس العمل هایی 
که در مراودات اجتماعی به لحاظ جنسیت خود احساس می کنند نسبت به پسران، آزادی و امتیازات کمتری 
دارند. در نتیجه با برُوز رفتارهای پسرانه و مردانه سعی می کنند به نوعی اعتراض خود را به گوش جامعه 
برسانند.شــکی نیست که این رفتارها به لطافت زنانه نیز آسیب وارد می کند اگرچه اکثر مواقع طول مدت 
این تغییر نقش جنســی محدود بوده و معمولا بعد از دوران بلوغ جنسی و عقلی پایان می یابد، اما تکرار و 
استمرار برخی رفتارهای پسرانه می تواند در وجودشان نهادینه شده و تا حدود زیادی از ظرافت ها و بایدهایی 

که سنگ بنای مادری است فاصله بگیرند. 
بنظر می رسد راهکار اساسی در این خصوص ارتقاء سطح استاندارد های اجتماعی است که بالا رفتن امنیت 
روانی مردم از الزامات اولیه آن به شمار می رود.  توجه به زیرساخت های لازم آموزشی و انتقال مهارت های 
فردی و اجتماعی و از سوی دیگر آموزش، تعیین انتظارات، درک واقعیات و مطالبه گری از راه های صحیح 
افزایش نشــاط اجتماعی و آگاهی های فردی و در مقیاس وسیع تر کل جامعه در سایه هدایت مدیران و 
مســئولانی متخصص و متعهد و بهره مندی از سیستمی کارا می تواند به این گونه خشونت های خواسته و 

ناخواسته پایان دهد.

یادداشت 

بررسی ماجرای بیوه شدن ۱92 دختر ۱۰ تا ۱4 ساله؛

بهارستانی ها 
بی اعتنا به بیوه 
شدن کودکان 
زیر ۱4 سال

چند روز اخیر مرکز آمار ایران، آماری از کودک همســری منتشــر 
کرد که نشــان می داد ۷31۷ دختر بچه 10 تا 1۴ ســاله همراه با 
عروسک هایشــان روانه خانه بخت شــدند. جدا از معضل طلاق و 
بارداری  در ســنین پایین، اینکه هیچ قانونی درخصوص سن ازدواج 
در کشــور ما وضع نشــده جای تامل دارد و شاید لازم باشد اهالی 
بهارســتان حالا که چنین آماری منتشر شده واکنشی نسبت به آن 
نشان دهند.به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از برنا، براساس 
جدیدترین گزارش مرکز آمار ایران، طی پاییز ســال گذشته، ۷31۷ 
ازدواج دختربچه 10 تا 1۴ ســاله و 5 ازدواج پســر بچه کمتر از 15 
سال به ثبت رسیده است. مطابق این گزارش در پاییز ۹۹ آمار ازدواج 
دختران کمتر از 10 سال صفر است. همچنین در همین بازه زمانی 
3۶ هزار و ۹5۲ دختر 15 تا 1۹ ســاله  و 513۹ پسر 15 تا 1۹ ساله 
ازدواج کردند. این آمارها حاکی از کودک همســری  است؛ معضلی 
که سالیان سال است در کشورمان وجود دارد، اما هیچ قانونی برای 
آن وضع نشده و حتی لایحه ای مربوط به این موضوع سال هاست 
که در پیچ و خم بهارستان سرگردان است. کود ک همسری، نوعی 
ازدواج رســمی یا غیررسمی است که در آن فرد پیش از رسیدن به 
18 سالگی وارد پیمان زناشویی می شود. حداقل سن ازدواج تعیین 
شده در قانون بسیاری از کشورها برای جلوگیری از کودک همسری، 
18 ســال است، اما در قانون کشــور ما هیچ سن مشخصی برای 
ســن ازدواج تعیین نشده و همین مسئله به کودک همسری دامن 
زده است. نکته ای که در مسئله کودک همسری اهمیت بالایی دارد 

معضل »طلاق« در میان این کودکان است. 
در همین بازه زمانی که اشاره شد، تعداد طلاق ثبت شده دختران زیر 
10 سال و پسران زیر 15 سال صفر است اما 1۹۲ طلاق دختر 10 
تا 1۴ ساله در پاییز ۹۹ ثبت شده است. همچنین 35۹0 طلاق برای 
دختران 15 تا 1۹ ســال و 1۷۶ طلاق برای پسران 15 تا 1۹ سال 
نیز در همین بازه زمانی به ثبت رسیده است که این می تواند زنگ 
خطری برای همگان باشــد. نمی توان صحبت از ازدواج زودهنگام 
کرد و اشــاره ای به حاملگی و تولد نوزادان نداشت، آمارها درحالی 
خبر از به دنیا آمدن 3۶۴ نوزاد در پاییز ۹۹ می دهند که مادران این 

نوزادان کمتر از 15 سال داشته اند.
 همچنین در همین بازه زمانی و سنی تنها یک ولادت برای پدران 
کمتر از 15 ســال به ثبت رسیده است. انتشار این آمارها باعث شد 
شهیندخت مولاوردی، معاون پیشــین امور زنان و خانواده ریاست 
جمهوری که خودش از مخالفان کودک همسری  است واکنش نشان 

دهد. او در توئیتی نوشــت: »از کنار این خبر به سادگی نگذریم! در 
شــرایطی که بسیاری از جوانان در سن ازدواج و بالاتر از آن امکان 
یا فرصت تشــکیل خانواده را نمی یابند وقوع این تعداد قابل تامل 
ازدواج در این سنین! چه معنا و پیامی می تواند داشته باشد، جز فاجعه 

کودک همسری؟!«.
ساختارهای اجتماعی و اقتصادی علت اصلی ازدواج کودکان 

زیر 15 سال است
اردشیر گراوند، کارشناس حوزه اجتماعی و آسیب شناس  با اشاره به 
ریشــه های کودک همسری در کشور گفت: مهمترین ریشه ازدواج 
کودکان به ساختارهای سنتی اجتماعی و اقتصادی عمومی کشور 
بازمی گردد. برای مثال در 50 ســال گذشته که بیشتر مردم ایران 
روســتایی بودند، ازدواج دختران زیر 15 ســال امری مرسوم بود و 
در همان حال، متوســط سن ازدواج دختران در شهرها به حدود ۲0 
سال می رسد، اما اکنون که ســبک زندگی و فعالیت های ایرانیان 
نسبت به نیم قرن گذشته تغییرات محسوسی پیدا کرده متوسط سن 
ازدواج دختران هم در روســتاها و هم در شهرها افزایش پیدا کرده 
اســت به نحوی که میانگین سن ازدواج زنان در کل کشور به ۲۴ 
سال رسیده است.او افزود: براساس شرایطی که عنوان کردم، ازدواج 
دختران زیر ۲0 سال در کشور طبق عرف جامعه ازدواجی زودهنگام 
محسوب می شود، اما هنوز هم هستند افرادی که در جوامع روستایی 
و عشــایری زندگی می کنند و ازدواج دختران زیر ۲0 ســال میان 
آن ها امری پذیرفته شده است، اما به طورکلی در بسیاری از مناطق 
روســتایی و عشایری کشور، ازدواج دختران زیر 15 یا زیر 13 سال 
امر مرسومی نیست. آمار این ازدواج  ها نیز نسبت به کل ازدواج های 
انجام شــده در این مناطق چندان زیاد نیست و حتی در این جوامع 
هم پدر و مادرها نمی پذیرند دختر کم سن و سال خود را روانه خانه 

بخت کنند.
عمده ازدواج های دختران زیر 13 سال با نگاه بهره کشی 

جنسی است
گراوند با تاکید بر اینکه بیشتر کودک همسری ها برای کسب درآمد 
اســت، تصریح کرد: عمده ازدواج های دختران زیر 13 سال با نگاه 
بهره کشی جنسی و کسب درآمد خانوار انجام می شود و کمتر پیش 
می آید که خانواری از لحاظ معیشــتی مشکل نداشته باشد، اما به 
کودک همســری تن دهد. درواقع به اعتقاد من مهمترین مسئله ای 
که باعث می شــود برخی خانواده ها کودکان زیر 15 سال خود را به 

ازدواج مجبور کنند، دشواری های معیشتی است.
او با بیان اینکه »فروش دختران برای ازدواج موقت یا دائم ریشــه 
در مسائل اقصادی دارد و گاهی وضع معیشتی خانواده ها به گونه ای 
می شــود که نمی توانند از فرزند خود نگهداری کننــد« ادامه داد: 
درنتیجه ناچار هســتند تن به ازدواج زودرس دهند تا اصطلاحا هم 
یک نان خود از سر خود باز کنند و هم در قالب شیربها، وام ازدواج 
و ... درآمدی کســب کنند. البته بــه اعتقاد من ایراد اصلی به نظام 
اقتصادی کشــور وارد است که برخی خانواده ها را ناچار به این کار 

کرده است و خیلی نمی توان از خانواده ها ایراد گرفت.
به گفته این آسیب شــناس، ما باید سیاست گذاری های اقتصادی و 
اجتماعی کلانی را نقد کنیم که والدین را به اینجا می کشاند؛ چراکه 
اگر قضاوت های عاطفی را کنار بگذاریم، می بینیم شــاید حتی اگر 
خود ما هم در آن شرایط دشوار اقتصادی قرار بگیریم چاره ای نداریم 

جز این که با ازدواج کودکان خود موافقت کنیم، نداریم.
قانون منعی برای ازدواج کودکان زیر 15 سال قائل نشده 

است
گراوند با انتقاد از عدم برخورد با کودک همسری گفت: قانون منعی 
برای ازدواج کودکان زیر 15 ســال قائل نشده است و فقط برخی 
دادســتان ها با تفســیر قانون حمایت از اطفال و نوجوانان با پدرها 
و مادرها برخــورد می کنند پس وقتی نظام سیاســی برای چنین 
اقدامی از دادســتان ها حمایت نمی کند، هیچ کدام جرات ندارند که 
با خانواده ها به دلیل کودک همسری برخورد کنند. بنابراین فقط در 
برخی موارد که رسانه ای می شود و حساسیت زیادی روی آن ایجاد 
می شود، ممکن است دادستان ها از ازدواج کودکان جلوگیری کنند.

او افزود: تا زمانی که مشکلات اقتصادی حل نشود، قانون نمی تواند 
جلوی کودک همسری را بگیرد؛ زیرا همین حالا هم که برای عدم 
به کارگیری کودکان در مشــاغل مختلف قانون وجود دارد، همین 
قانون به درســتی در کشورمان جلوگیری نمی شود. گرواند در ادامه 
بــا تاکید بر اینکه بروز طلاق در این کودکان جبران ناپذیر اســت، 
گفت: آمارهایی که از میزان طلاق در این دختران دیده می شــود 

زنگ هشــداری اســت که باید به آن توجه کرد. پس از مســئله 
کودک همسری امروزه با معضل کودک بیوگی مواجه هستیم که بر 
اثر طلاق زودرس، کودک همسران به آن دچار شده اند که نتایج آن 
غیرقابل کتمان است. همانطور که طلاق برای یک بزرگسال تبعات 
روحی و روانی فراوانی دارد، به یک کودک همســر به مراتب آسیب 
بیشتری وارد می کند و تمام آینده او را تحت الشعاع خود قرار می دهد؛ 
بنابراین در وهله اول باید جلوی کودک همسری گرفته شود تا شاهد 

طلاق آن ها نیز نباشیم.
شرع، مانع تصویب لایحه »منع ازدواج کودکان زیر 13 

سال« شد
مسعود رضایی، نماینده مجلس دهم شــورای اسلامی  با اشاره به 
علت تصویب نشدن لایحه منع ازدواج کودکان زیر 13 سال گفت: 
این لایحه در کمیسیون اجتماعی مجلس دهم مورد بحث و بررسی 
قرار گرفت، اما به خاطر مسائل فقهی و شرعی تصویب نشد؛ چون 
فقها محتوای لایحه را خلاف شــرع می دانند. درست است که در 
لایحه »منع ازدواج کودکان زیر 13 سال« شرع عوض نمی شود، اما 
تفسیرها می توانند، تغییر کنند. البته برخی فقها می گویند این مسائل 
تغییرناپذیر اســت حتی در قانون اساسی هم ذکر شده برخی موارد 
غیرقابل تغییر هستند. اما فقهایی هم هستند که اعتقاد به علوم جدید 
دارند و برخی مسائل فقهی را براساس زمان و مکان تغییر می دهند 
که در این مورد خاص، این فُقها باید وارد شوند و چاره ای برای آن 
بیاندیشند.وی با اشاره به لزوم مجازات خانواده هایی که کودکان خود 
را مجبور به ازدواج می کنند، تشریح کرد: باید به این مسئله هم توجه 
ویژه شود در واقع اگر قانونی درخصوص ممنوعیت ازدواج کودکان 
زیر سن 13 سال داشته باشیم حتما این کار جرم محسوب می شود 
و عاملان آن مجازات می شوند؛ بنابراین در وهله اول مهم این است 
که درخصوص مسئله کودک همسری قانون گذاری شود تا هر کسی 

خلاف آن را انجام داد به سزای عمل خود برسد.
این نماینده مجلس شورای اسلامی درخصوص سوءاستفاده از وام 
ازدواج افزود: متاســفانه از وام ازدواج سوءاستفاده هایی می شود که 
علــت آن هم وجود خلا قانونی در پرداخت آن اســت؛ چون وقتی 
حالت تشــویقی و دستوری داشته باشد، ناخودآگاه برخی از مردم با 
توجه به نیاز خود به ســمت آن می روند و به فکر سوءاســتفاده از 

آن می افتند.
قانونگذاری در امر ازدواج منطقی و عقلانی نیست

خلیل بهروزی فر، عضو کمیســیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی  با تاکید بر اینکه لایحه »ممنوعیت ازدواج دختران زیر 
13 سال« در دستور کار مجلس قرار ندارد، گفت: لایحه ای که 
چند سال پیش مبنی بر »ممنوعیت ازدواج دختران زیر 13 سال« 
به مجلس شــورای اسلامی ارسال شد، درحال حاضر در دستور 
کار قرار ندارد و در اولویت نیست.او با اشاره به آمارهایی که اخیرا 
درخصوص ازدواج دختران 10 تا 1۴ ســاله منتشــر شده است، 
افزود: در خصوص ازدواج دختران، شــرع مقدس بلوغ را مدنظر 
قرار داده است و آن را زمان مناسب برای ازدواج می داند در عرف 
نیز معیار، بلوغ جســمی و فیزیکی است. همواره در طول تاریخ 
نیز شــاهد بودیم که اقوام مختلف ایرانی دختران خود را که به 
سن بلوغ می رسیدند و توانایی جسمی و فیزیکی داشتند به علقه 
زوجیت درمی آوردند؛ بنابراین به اعتقاد بنده باید میانه شــرع و 
عرف را ملاک قرار داد و هر دوجنبه را درنظر گرفت.این نماینده 
مجلس شورای اســلامی در انتقاد از ایجاد ممنوعیت برای امر 

ازدواج تصریــح کرد: مــا نباید در موضــوع ازدواج، ممنوعیت، 
محدودیت و مصوبه ای ایجاد کنیم؛ چون اصلا منطقی و عقلانی 
نیست، بلکه به اعتقاد بنده باید میان شرع و عرف تعادلی را ایجاد 
کرد و آن را به خانواده ها سپرد.بهروزی فر با تاکید براینکه با قانون 
نمی توان جلوی کودک همسری را گرفت، ادامه داد: درخصوص سن 
مناسب ازدواج باید فرهنگ سازی شود و ما در این زمینه نیازمند کارِ 
کارشناسی بیشتری هستیم و باید با دقت مضاعفی روی این موضوع 
تمرکز کنیم. درواقع همانطور که اشــاره کــردم با قانون نمی توان 
جلوی کودک همسری را گرفت، بلکه با فرهنگ سازی باید این کار 
را انجام دهیم تا خانواده ها خودشــان به این علم و آگاهی برسند. 
وقتی دخترشــان به لحاظ جسمی، روحی، روانی و... به بلوغ کافی 
رســید می تواند ازدواج کند.این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 
افــزود: نمی توانیم ممنوعیتی در زمینه ازدواج ایجاد کنیم و هرگونه 
قانونگذاری در این خصوص مشکل ساز است. قانونگذار باید موانع 
را برطرف کند نه اینکه خودش مانع شود از آنجایی که مجلس فعلی 
تمرکز زیادی بر تشکیل خانواده، ازدواج و فرزندآوری دارد ما حامی 
این سنت حسنه هستیم و برای افزایش آن تمام توان خود را به کار 
می بریم.او درخصوص ازدواج های اجباری نیز عنوان کرد: بسیاری 
از ازدواج های ســن پایین در کشور ما براساس ساختار اجتماعی و 
فرهنگی شکل می گیرد و میان اقوام و خانواده های ایرانی رسم است 
که دختر به یک سنی می رسد او را به خانه بخت می فرستند؛ بنابراین 
معتقدم نبایــد این موضوع را جهت دار کرد و گفت این دختران به 
دلیل مســائل اقتصادی مجبور به ازدواج می شوند و پدیده کودک 
فروشــی رخ می دهد. هرچند که باتوجه به شرایط اقتصادی موجود 
در جامعه می توان گفت شاید برخی از این نوع ازدواج ها اجباری و از 
سر مسائل و مشکلات اقتصادی است، اما نمی توان این را تعمیم داد 
چون هیچ خانواده ای راضی نمی شود کودکی که چندین سال زحمت 

کشیده بزرگ کرده را بفروشد یا مورد معامله قرار دهد.
طلاق به نوع تربیت خانواده ها برمی گردد

بهروزی فر در ادامه با اشاره به معضل کودک بیوه گی گفت: مسئله 
طلاق در ازدواج های سن پایین به نوع تربیت و پرورش کودکان در 
خانــواده برمی گردد یقینا اگر پدر و مادر فرزند خود را برای ورود به 
جامعــه آماده کنند و آموزش های لازم را به او ارائه دهند درصورت 
ازدواج کردن، فرزند دچار مشــکل نمی شود و احتمال منجر شدن 
زندگــی او به طلاق نیز کاهش پیــدا می کند.این نماینده مجلس 
شورای اسلامی با تاکید بر اینکه فرزندآوری این زوجین باید تحت 
نظارت پزشک باشــد، عنوان کرد: توانایی بارداری و فرزندآوری به 
جثه فیزیکی و جسمی برمی گردد اما برای اطمینان از سلامت جسم 
کودک و مادر بهتر است دختران پس از ازدواج تحت نظارت پزشک 

قرار بگیرند تا بارداری خطرناکی نداشته باشند.
اطلاع رسانی ها فایده ای ندارد نیاز به قانون داریم

آنچه آمارها نشان می دهد این اســت که علی رغم اطلاع رسانی 
رسانه ها و توصیه کارشناسان و صاحب نظران در خصوص تبعاتی 
کــه ازدواج کــودکان در پــی دارد، همچنان شــاهد روند کودک 
همسری هستیم و مشخص است تا زمانی که همتی برای اصلاح 
قوانین، فرهنگ و شرایط وجود نداشته باشد، این روند ادامه خواهد 
داشــت و با تلاش رســانه ها کاری از پیش نمی رود چون ما ابتدا 
نیاز به یک ســاختار قانونی قوی در جامعه داریم تا بتوانیم بر روی 
آن فرهنگســازی انجام دهیم وگرنه اگر کار با فرهنگسازی پیش 
می  رفت اینهمه تلاش رسانه ها و فضای مجازی طی سال های اخیر 

نتیجه بخش بود.

گراوند: عمده ازدواج های 

دختران زیر ۱3 سال با نگاه 

بهره کشی جنسی و کسب درآمد 

خانوار انجام می شود و کمتر پیش 

می آید که خانواری از لحاظ 

معیشتی مشکل نداشته باشد، اما به 

کودک همسری تن دهد

مسئله طلاق در ازدواج های 
سن پایین به نوع تربیت و پرورش 
کودکان در خانواده برمی گردد 
اگر پدر و مادر فرزند خود را 
برای ورود به جامعه آماده کنند 
درصورت ازدواج کردن، فرزند 
دچار مشکل نمی شود و احتمال 
منجر شدن زندگی او به طلاق نیز 
کاهش پیدا می کند

آگهی مزایده  یک واحد تجاری واقع در خیابان کوهسنگی نبش کوهسنگی ۱5 طبقه دوم

به شماره 2۰۰۰۰9۱۱58۰۰۰۰۰3
setadiran. سازمان همیاری شهرداریهای خراسان رضوی در نظر دارد با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس

ir ، نســبت به برگزاری مزایده یک واحد تجاری واقع در خیابان کوهسنگی نبش کوهسنگی 15 طبقه دوم مطابق جزئیات مندرج 

در اسناد و طی شماره مزایده سیستمی2000091158000003اقدام نماید.

تاریخ انتشار در سایت:   از ساعت 8:00   روز 4 مرداد ماه 1400           تا         ساعت13:00   روز 16 مرداد ماه 1400

زمان بازدید مزایده :     از ساعت  8:00   روز 4 مرداد ماه  1400         تا          ساعت 13:00   روز 16 مرداد ماه 1400

مهلت ارائه پیشنهاد :    از ساعت 8:15    روز 4 مرداد ماه  1400           تا        ساعت13:00    روز 16 مرداد ماه  1400    

مهلت دریافت اسناد :    تا ساعت  12:00  روز 16 مرداد ماه 1400

زمان بازگشایی:           ساعت 9:00   روز 17 مرداد ماه 1400

برگزاری مزایده صرفاً از طریق ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت و کلیه مراحل فرآیند مزایده شامل دریافت اسناد )در صورت 

وجود هزینه مربوطه(، پرداخت تضمین شــرکت در مزایده،   ارسال پیشنهاد قیمت و اطلاع از برنده بودن مزایده گران محترم از 

این طریق امکان پذیر می باشد.
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۱۰ فیلم کیارستمی در جشنواره سیدنی
جشــنواره بین المللی فیلم ســیدنی در استرالیا امســال برنامه ویژه ای را به مرور آثار عباس 

کیارستمی، سینماگر شناخته شده ایران در سطح بین المللی اختصاص خواهد داد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، بر این اســاس فیلم های »زندگی و 
دیگر هیچ«، »کوچه و نان«، »کلوزآپ«، »مســافر«، »خانه دوست کجاست«، »زیر درختان 
زیتون«، »طعم گیلاس«، »باد ما را خواهد برد«، »دَه« و »به ترتیب یا بدون ترتیب« آثاری 
هســتند که در قالب بخش »مرور آثار عباس کیارستمی« در جشنواره فیلم سیدنی ۲0۲1 به 

نمایش گذاشته خواهند شد. 
ایــن بخش ویژه با عنوان »جاده های طولانی و پرپیچ و خم: فیلم های عباس کیارســتمی« 
برگزار می شــود و فیلم های حاضر در دیگر بخش های جشــنواره سیدنی نیز به زودی اعلام 

خواهد شد. 
شصت و هشتمین جشــنواره فیلم سیدنی که سال گذشته به دلیل همه گیری کرونا لغو شد، 

امسال از تاریخ 18 تا ۲۹ اوت )۲۷ مرداد تا ۷ شهریور( برگزار خواهد شد.
 

تسلیت وزیر فرهنگ و ارشاد  به معاونت 
قوه قضاییه

وزیر فرهنگ  و  ارشاد اسلامی  در پی  درگذشت پدر حجت الاسلام والمسلمین امینی، معاونت 
منابع انسانی قوه قضاییه، با ارسال پیامی این ضایعه را تسلیت گفت.

به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی  وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی، ســیدعباس صالحی در پیامی درگذشــت پدر حجت الاسلام 

والمسلمین علیرضا امینی را تسلیت گفت.
در متن پیام تســلیت ســیدعباس صالحی آمده است: »جناب حجت الاســلام و المسلمین 
علیرضا امینی، درگذشت ابوالشهید والد مکرم تان را در دهه امامت و ولایت صمیمانه تسلیت 
می گویم. از ایزد منان هم نشــینی با اولیای الهی را برای ایشان و صبر جمیل و اجر جزیل را 

برای بازماندگان معزز مسإلت دارم.«

بیانیه حمایت هنرمندان از مردم خوزستان
هفت انجمن هنرهای تجســمی ایران، درباره وقایع اخیر خوزســتان، بیانیه ای مشــترک را 

منتشر کردند.
به گزارش خبرگزاری روزنامه »صبح امروز« و به نقل از خبرآنلاین، انجمن های تصویرگران، 
خوشنویســان، طراحان گرافیک، عکاسان، هنرمندان سفالگر، مجسمه ساز و هنرمندان نقاش 

ایران، در بیانیه ای مشترک، نسبت به حوادث خوزستان، واکنش نشان دادند.
بیانیه هفت انجمن هنرهای تجســمی ایران به شرح زیر اســت: » ایران مان غمبار است و 
نگران، اندوهگین است از غفلت در محافظت از میراث زیستی و فرهنگی، و نادیده انگاشتن 
صدای مطالبات اولیه مردم. سال هاســت هشدارها و توصیه های پیاپی اهل فن جدی گرفته 
نشده و محافظت از خاک و آب و اقلیم و فرهنگ و اقتصاد به حداقل ها کاهش یافته و امروز 

نیازهای اولیه و سلامت مردم با مخاطره جدی روبرو شده است.
امروز، خوزســتان، سیستان و بلوچستان، ارومیه، کردستان و ... یکی از پس دیگری، فراتر از 

آستانه تحمل شان فریاد دادخواهی مطالبه حقوق حقه خود را سر داده اند.
انجمن های هنرهای تجســمی ایران، ضمن همدردی و همدلی با خواسته های به حق آنان، 
هرگونه پاسخ خشــونت آمیز را محکوم می نماید و رسیدگی عاجل و پایدار به درخواست های 

محقانه آنان را ضروری می داند.«

اطلاعات میلیاردها کاربر در کلاب هاوس 
هک شد

به گزارش محققان امنیتی، اطلاعات کاربران شبکه اجتماعی کلاب هاوس به سرقت رفته و 
قرار اســت در »دارک نت« به فروش برسد. سارق برای اثبات ادعای خود 83 میلیون شماره 

تلفن را مجانی در اختیار علاقمندان قرار می دهد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایسنا، ایندیا تایمز از قول محققان امنیتی نوشته 
اســت که اطلاعات 3 میلیارد و 800 میلیون نفر از کاربران شبکه اجتماعی کلاب هاوس به 
سرقت رفته و قرار است این اطلاعات در »دارک نت« در ماه سپتامبر به مزایده گذاشته شود.
مارک روف، پژوهشــگر امنیت فضای مجازی با انتشــار توئیتی نوشــت: »داده های پایگاه 
شــبکه اجتماعی کلاب هاوس برای فروش در دارک نت قرار گرفته است«. او در توئیت خود 
تصویری از انجمن دارک نت را منتشــر کرده که در آن داده های لورفته کلاب هاوس نشان 
داده شده است. این پست توســط کاربری با عکس پروفایل ماسک گای فاکس، با جزئیات 

بیشتر در مورد هک داده ها، ارسال شده است.
فروشــنده اعلام کرده که شــماره تلفن ثابت، تلفن همراه، شــماره تلفن شرکت ها و افراد 
خصوصی در این اطلاعات قرار دارند و او برای اثبات ادعای خود شماره تلفن 83 میلیون نفر 

را به صورت مجانی در اختیار علاقمندان قرار می دهد.
کلاب هاوس یک برنامه چت صوتی زنده اســت که در آن کاربران یک اتاق ایجاد و در آن 

صحبت می کنند.
به گفته کارشناســان، هک شــدن این حجم عظیم از شماره های تلفن به دلیل ثبت دفترچه 

تلفن های کاربران توسط کلاب هاوس است که به شکل محرمانه صورت گرفته است.
بدین ترتیب کلاب هاوس به شماره تلفن افرادی دست یافته  که حتی از این اپ هم استفاده 

نمی کنند. کلاب هاوس اعلام کرده است که 10 میلیون کاربر دارد.

اسطوره بسکتبال در دنیای انیمیشن
شکیل اونیل اسطوره سابق بسکتبال نویسنده و تهیه کننده یک فیلم انیمیشن کوتاه شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ورایتی، شکیل اونیل افسانه بازنشسته بسکتبال 
هم بعد از تعدادی از هم بازی های سابقش قصد کرد وارد دنیای فیلم های انیمیشن شود.

اونیل نخســتین حضور خود را با نویســندگی و تهیه کنندگی یک فیلم انیمیشن کوتاه به نام 
»صدای داخل ســر« آغاز کرده و آن را از طریق شرکت خود یعنی جرزی لجندز پروداکشنز 

می سازد.
این فیلم به بررســی فشــارهای داخلی و خارجی برای موفقیت از زاویه ۲ دوست به نام های 
راشــان و دیمون می پردازد که دوســتان دوران کودکی و بازیکنان بسکتبال اهل یک محله 
هســتند. هر ۲امیدوارند به لیگ حرفه ای بســکتبال آمریکا راه پیدا کنند، اما راشــان شانس 

بیشتری میان استعدادیاب ها دارد.
اما این در حالی است که راشان به بقیه نگفته علاقه اصلی او نسبت به مجسمه سازی است. 
با وجود اینکه ســفر او برای دنبال کردن رویاهایش پر از مشکلات و محرومیت های متعدد 

است، او متعهد است نگذارد صدای داخل سرش او را شکست دهد.
این فیلم کوتاه به کارگردانی رافائل حیمنز فیلمســاز کارکشــته انیمیشن ساخته شده است. 
اونیل علاوه بر نوشــتن فیلمنامه در همراهی با دانی اف. ویلســون مسئولیت روایت داستان 
را بر عهده دارد.ســدریک ویلیامز جونیور و جاشوا دیوید کینگ صداپیشگان نقش های راشان 
و دیمون هســتند. فیلم شــامل آهنگ های اوریجینالی از تون که رپر و تهیه کننده اســت و 
همچنین متیو وانگ آهنگســاز خواهد بود.اونیل گفت: من خیلی به این فیلم افتخار می کنم. 
این نخســتین باری است که پروژه خودم را می نویسم و تهیه می کنم. می خواستم به چیزی 
که خیلی ها با آن مواجه می شــوند، مخصوصاً نوجوانان بزرگسالی که اضطراب و استرس را 
تجربه می کنند، اشــاره کنم.این پروژه اکنون در مراحل نهایی تولید اســت و قرار است سال 

۲0۲۲ راهی جشنواره ها شود.
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مجازی و ســاماندهی 
ی  ن ها ســا م ر پیا
ابتدای  از  اجتماعــی 
از  یازدهــم  مجلــس 
از  عــده ای  ســوی 
نمایندگان دنبال می شد و 
ســال  مرداد   ۲۶ حوالی 
قبل بود که این طرح در 
مجلس  علنــی  جلســه 
اعلام  اســلامی  شورای 
وصول شــد و در روزهــای نزدیک انتخاب 
ریاســت جمهوری، خبری منتشــر شد که 
حکایت از جدی تر شــدن بررسی طرح فوق 
الذکر داشــت. ظاهرا در این طــرح هیاتی 
مسئول نظارت بر فضای مجازی می شوند و 
پیام رســان های داخلی و  مقرر شــده تمام 
خارجی فعالیت خــود را هماهنگ با قوانین 
ایران کنند و عملکرد آنها به تایید این هیات 
برسد. از دیگر مقررات این طرح این بود که 
هر فرد یــا نهادی که امکان دسترســی به 
پایگاه هــای اینترنتــی و پیام رســان های 
غیرقانونی مســدود شــده را فراهم کند، به 

حبس یا جزای نقدی محکوم می شود.
البته بد نیســت اشاره ای داشــته باشیم که 
هرچند پیش نویس این طرح منتشــر شده؛ 
اما ظاهرا قرار اســت طرح جدیدی با عنوان 
حمایــت از حقوق کاربــران و خدمات پایه 
کاربردی فضای مجازی در مجلس بررســی 
شود که ممکن اســت محتوایش متفاوت با 
طرح قبلی باشــد. اما در این میان گفته های 
متنوع نماینــدگان مجلس دربــاره این دو 
طرح احتمالی، به ابهامات بیشــتر دامن زده 
و نگرانی افکار عمومی را افزایش داده است.
یک مصوبه اشتباه می تواند صدها هزار 

نفر را بیکار کند 
در این خصوص از همان زمان واکنش های 
متعدد و گسترده ای به این طرح شکل گرفت 
و کارشناســان حوزه فرهنگــی و اجتماعی 
هشدار دادند که تصویب این طرح به استفاده 
بیــش از پیش از فیلترشــکن ها، وی پی ان 
ها و پراکســی ها منجر خواهــد گردید. به 
همین جهت پژوهشــگران رسانه ای بر این 
باور هســتند که مجلس و کمیسیون هایش 

باید اجازه دهند ســه گروه اساتید دانشگاه و 
نخبگان، بخش خصوصی و کسب و کارها و 
عامه مردم راجع به این طرح ها بر اساس ساز 

و کارهای مشخصی اظهار نظر کنند.
به طــور نمونه حمید ضیایی پرور، نویســنده 
کتــاب  روزنامه نگاری ســایبری در گفتگو با 
ایرنا گفته بود: بســیاری کســب و کارها به 
ویژه در دو ســال اخیر درآمدشــان از طریق 
فضای مجازی اســت. یک تغییر کوچک و 
یک مصوبه اشــتباه می تواند صدها هزار نفر 
را از کار بیکار کنــد. بنابراین تصمیم گیری 
راجع به چنین موضوعی بدون در نظر گرفتن 

بخش خصوصی منطقی نیست.
تصویب طرح مساوی با رونق بازار 

فیلترشکن ها
محمد ســلطانی فر، نویســنده کتاب  پوشش 
خبری نیز در بخشی از گفتگوی خود با ایرنا 
مطرح کرده بود که در صورت تصویب طرح 
مجلــس مهم ترین اتفاقی کــه می افتد این 

است که بازار فیلترشکن ها رونق می گیرد.
این پژوهشگر و استاد ارتباطات اجتماعی بر 
این باور اســت که یکی از اولین خصوصیات 
فناوری رسانه ای محدودیت گریزی است. هر 
نــوع قانونی را که بــرای محدود کردن این 
عدیده ای  راهکارهای  فناوری  بگذارید،  فضا 
پیدا می کند که پیامش را به دســت مخاطب 

برساند. با این راهکارها مسیر مخاطب کمی 
سخت تر و پرهزینه تر می شود. بیست و چند 
ســال از عمر فضای مجازی در کشــور ما 
می گذرد، در این سال ها هر طرحی مبنی بر 
محدود کردن فضای مجــازی راه به جایی 
نبرده است. در صورت تصویب طرح مجلس 
مهم ترین اتفاقی که می افتد این اســت که 

بازار فیلترشکن رونق می گیرد.
نمایش تبلیغات مستهجن و تبعات 

اجتماعی آن
با  یک جامعه شــناس فرهنگــی در گفتگو 
»صبح امروز« در خصوص تبعات رواج یافتن 
اســتفاده از فیلترشــکن در جامعه می گوید: 
اســت مسدودســازی  کرده  ثابت  تجربــه 
راهکار مناسبي براي روي گرداندن کاربران 
اینترنتی نیســت، بلکه موجب مي شود بیشتر 
نسبت به محتویات فیلترشده گرایش داشته 
باشــند. درواقع هر چقدر دامنه محدودسازی 
و  فیلترینگ گسترش یابد، تمایل به داشتن 

فیلتر شکن هم افزایش پیدا خواهد کرد!
وضیعــی ادامــه می دهد: اولیــن پیامد هاي 
تبلیغات  پنجــره  گشــودن  فیلتر شــکن ها، 
سایت هاي مســتهجنی است که به صورت 
اتوماتیــک وار نمایــش داده می شــود.  این 
موضوع برای کودکانــی که از فضای تحت 
وب اســتفاده می کنند، بسیار خطرناکتر است 
چراکه محتوایي می بینند که ذهن کم ســن 
و ســال آنها به هیچ وجــه آمادگي تحلیل 

درونمایه آن را ندارد!
وی با اشاره به اینکه »استفاده از فیلترشکن 
ها به بلوغ زودرس جنســي براي کودکان و 
نوجوانان کم سن و ســال منجر می گردد« 
مطرح می کند: بدون تردید روبروی زودهنگام 
با محتواهاي هنجارشــکنانه احساس نوعي 
سردرگمي و شــاید گناه را برای کودکان و 
نوجوانان به همراه دارد که به منزوی شــدن 
آنها ختم می گردد که در اولین گام بر کیفیت 
تحصیلی و روابط اجتماعی آنها اثرگذار است. 

سرخوردگی و آسیب های اجتماعی
این کارشــناس با بیان اینکــه »حتی اگر 
بتوانیم شــبکه ای را بسازیم که توان رقابت 
با شــبکه های جهانی داشــته باشد، بازهم 
مردم از آن اســتقبال نخواهند کرد. چراکه 
جامعه امروز دیگر در فضای بسته نمی ماند 

و تعاملات گسترده ای با دنیا دارد« تصریح 
می کند: نظارت بر فضای مجازی به شکلی 
که در طرح صیانت مدنظر اســت، منجز به 
خدشه دار شدن شغل ده ها هزار نفر خواهد 
شــد. در این میان بخش عمده ای از آنان 
راهکاری همچون دور زدن محدودســازی 
را انتخاب کــرده، اما بخــش دیگری که 
درآمد خود را از دســت می دهند، سرخورده 
شده و بی شک این سرخوردگی آسیب های 
اجتماعی گســترده ای را بــه همراه خواهد 

داشت.
وی در پایان با تاکیــد براینکه » در صورت 
مسدود کردن تمامي فیلترشکن هاي موجود، 
بازهم فیلترشــکن هاي جدید به بازار عرضه 
مي شــوند« مطرح می کند: به بهانه صیانت 
یا حمایت از کابــران در اینترنت، نباید حوزه 
مسدودســازی فضاي مجازي و شبکه هاي 
اجتماعي را آنقدر گسترش داد که افراد براي 
اســتفاده از برنامه هــاي معمولي هم مجبور 
به داشتن فیلتر شــکن باشند. به ویژه این که 
کودکان کم ســن و سال همیشــه به دلیل 
وجود اشــتیاق ذهني به دنبال آســان ترین 
راه حل هســتند. بدون شک اینکار تنها بازار 

فیلترشکن ها را داغتر می کند!
13 مخاطره مهم مرتبط با استفاده از 

فیلترشکن ها 

در پایان بد نیست اشاره ای داشته باشیم که 
سه سال پیش معاون ســابق امنیت فضای 
تبادل اطلاعات ســازمان فناوری اطلاعات 
ایران 13 مخاطره مهم مرتبط با اســتفاده از 

فیلترشکن ها را تشریح کرد.
سید هادی ســجادی در گفتگو با مهر گفته 
بود: تجمیع و سوءاستفاده از ترافیک کاربران 
برای انجــام عملیات های داده کاوی، امکان 
عبــور دادن ترافیک کاربران از مســیرهای 
دلخواه و امکان اجرای حملات امنیتی روی 
DNS و هدایت کاربران از سرورهای مخرب 

و آلوده از جمله این مخاطرات است.
وی با اشاره به هدایت کاربران از سرورهای 
دلخــواه بــرای بالابردن حجــم ترافیک و 
جاگذاری انواع بدافزار و جاســوس افزار در 
کرد:  خاطرنشــان  فیلترشــکن،  برنامه های 
در استفاده از فیلترشــکن ها امکان شنود و 
بدســت آوردن اطلاعات حســاس کاربران 
مانند حســاب های بانکی، رمزهــای ورود، 
چت های خصوصــی و غیره وجــود دارد و 
امکان آلوده کردن کاربر و سوءاستفاده از آن 
بعنوان یک زامبی برای شــرکت در حملات 
سایبری از دیگر مخاطراتی است که باید به 

آن توجه شود.
سجادی با تاکید براینکه امکان آلوده کردن 
مرورگر و هدایت به صفحات و وبسایت های 
مخرب و نیز سوءاســتفاده از سیســتم کاربر 
جهت نمایش ناخواســته تبلیغــات از دیگر 
مخاطــرات فیلترشــکن ها اســت، تصریح 
کرد: فیلترشــکن ها به منظور بدست آوردن 
اطلاعات مالی کاربر، وی را به اســتفاده از 
نســخه تجاری )پولی( تشــویق می کنند و 
سوءاســتفاده از ترافیک کاربــر برای اجرای 
حملات دیداس )DDoS( از دیگر مخاطراتی 

است که باید به آن توجه شود.
وی ارسال اطلاعات شخصی کاربر مانند کد 
IMEI ، IMSI و... بــه خارج از کشــور جهت 
اســتفاده مخرب یا فروش این اطلاعات به 
آژانس هــای تبلیغاتی و نیز امکان بدســت 
آوردن اطلاعاتی مانند شــماره تلفن، ایمیل 
و... جهت سوءاســتفاده و حملات بعدی را از 
دیگر مخاطراتی عنوان کرد که اســتفاده از 
ابزارهای فیلترشکن برای کاربران به همراه 

خواهد داشت.

واکنش اصغر فرهادی به حوادث خوزستان و نصب بنرهای وی

پایان خوشایند حج بدون کرونا

از لزوم شنیده شــدن صدای  اصغر فرهادی 
مردم دردمند خوزستان گفت و از همکارانش 
خواســت به جای بنر تبریک به او در تهران، 
جملات آن مادر معترض سوسنگردی را در 

گوشه گوشه شهر نصب کنند.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از خبرگــزاری خبرآنلایــن، اصغر فرهادی، 
بــا انتشــار پســتی در صفحه اینســتاگرام 
از همکارانش )کانــون کارگردانان(  خــود، 
خواســت به جای نصب بنر و عکس او برای 
هیات داورانِ  بــزرگ  جایزه  دریافت  تبریک 

هفتادوچهارمیــن جشــنواره فیلــم کن در 
خیابان هــای تهران، فرصتــی را برای بیان 

دردهای مردم خوزستان، فراهم کنند. 
فرهادی در صفحه اینســتاگرامش نوشــت: 
» همــکاران عزیز، از صمیم قلب از شــما 
سپاســگزارم و قدردان لطف و مهری که به 
من داشــته اید برای همیشــه خواهم بود اما 
در این روزهــای تلخ که فریاد اعتراض های 
به حق مردمِ به ســتوه آمده از ظلم، همچون 
تمام این ســال ها با بازداشت و گلوله پاسخ 
داده می شود و بیش از پیش آنان را از یافتن 

ناامید می کند، میل قلبی ام  گوشــی شــنوا 
آن اســت که به جای عکــس من، جملات 
دردمندانه آن مادر خوزستانی در گوشه گوشه 
شــهر نصب شــود، شــاید این مظلومیت 
لحظه ای چشم های خواب زده را به عمق رنج 
این دوران باز کند.«  » جملات دردمندانه آن 
مادر خوزستانی« در متن پست اینستاگرامی 
اصغر فرهادی اشــاره ای است به ویدئویی از 
زنی سوسنگردی در میان اعتراضات مردم به 
مشکلات ناشی از تنش آبی و خشکسالی در 

استان خوزستان.

مقام های سعودی از برگزاری موفقیت آمیز مراسم حج امسال بدون هیچ مورد ابتلا 
به ویروس کرونا خبر دادند.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از عرب نیوز، 
مقام های حج، امنیتی و بهداشــتی عربستان سعودی اعلام کردند طرح های آن ها 
بــرای برگزاری این مراســم مذهبی با موفقیت انجام شــده و هیچ مورد جدی از 
مشکلات ناشی از ابتلا به ویروس کرونا و یا دیگر بیماری ها گزارش نشده است. 
حجاج به صورت معمول ســه روز در منطقه منا می مانند اما این امکان وجود دارد 
که دو روز را در این مکان سپری کنند به شرط آن که زائران پیش از غروب آفتاب 
روز دوم محل را تــرک کنند. این موضوع که به آن »تعجُل« می گویند در برخی 

موارد خاص چون شرایط کرونایی امسال به کار گرفته شد.
برای دومین ســال پیاپی مراســم مذهبی حج با حضور حداقلی زائران به ســبب 
همه گیری ویروس کرونا برگزار شــد و امسال ۶0 هزار ساکن عربستان که به طور 

کامل واکسینه شده اند برای حضور در این مراسم انتخاب شدند.
زائران مراسم حج امسال از میان بیش از 558 هزار نفر ساکن عربستان بین 18 تا 
5۶ سال بدون سابقه بیماری مزمن و از طریق یک سیستم آنلاین انتخاب شدند؛ 
این در حالی اســت که در سال ۲01۹ و پیش از آغاز همه گیری ویروس کرونا در 

مجموع ۲.5 میلیون نفر از سراسر جهان در این مراسم مذهبی شرکت کردند.
حج ســال گذشته با کمترین شــمار زائران در تاریخ معاصر برگزار شد و در نهایت 

بنابر گزارش رسانه ها با حضور 10 هزار زائر همراه بود.
مراسم حج ۲0۲1 از تاریخ ۲۶ تا 31 تیرماه برگزار شد. 

بررسی تبعات تصویب طرح صیانت از فضای مجازی یا حمایت از حقوق کاربران؛

آقایان، فیلترشکن ها را رواج ندهید!
به بهانه صیانت یا 

حمایت از کابران در 
اینترنت، نباید حوزه 
مسدودسازی فضاي 
مجازي و شبکه هاي 
اجتماعي را آنقدر 
گسترش داد که افراد براي 
استفاده از برنامه هاي 
معمولي هم مجبور به 
داشتن فیلتر شکن باشند

 نظارت بر فضای مجازی به 
شکلی که در طرح صیانت مدنظر 
است، منجز به خدشه دار شدن 
شغل ده ها هزار نفر خواهد شد. 
در این میان بخش عمده ای از 
آنان راهکاری همچون دور زدن 
محدودسازی را انتخاب کرده، 
اما بخش دیگری که درآمد خود 
را از دست می دهند، سرخورده 
شده و بی شک این سرخوردگی 
آسیب های اجتماعی گسترده ای را 
به همراه خواهد داشت
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جانشین رئیس پلیس راه استان خبر داد

افزایش ۲۱ درصدی سفرها به خراسان رضوی

جانشین رئیس پلیس راه خراسان رضوی از افزایش ۲1 درصدی سفرها به خراسان رضوی در تیر 
ماه امسال نسبت به مدت مشابه در سال گذشته خبر داد.

محمد قانعی نژاد در گفت وگو با ایســنا در خصوص افزایش سفرها به خراسان رضوی در تیر ماه 
اظهار کرد: همچنین میزان سفرها به خراسان رضوی نسبت به ماه گذشته ۷ درصد افزایش داشته 
است. سفرهای خروجی از خراسان رضوی در تیر ماه نسبت به تیر سال گذشته نیز 18 درصد و 

نسبت به خرداد ماه پیش ۷ درصد افزایش را نشن می دهد.
وی افزود: نسبت آنچه توقع داشتیم، مردم در تعطیلات عید قربان وضعیت محدودیت ها را رعایت 
کرده و ترافیک جاده های خراسان رضوی سبک تر از حد انتظار ما بود اما رانندگان زیادی بودند 
که قانون را رعایت نکرده و اقدام به سفر غیرضروری کردند که همکاران ما در جاده ها به آن ها 

تذکر داده و خودروهای متخلف را اعمال قانون کردند.
جانشین رئیس پلیس راه خراسان رضوی گفت: باید توجه داشت بخشی از مردم از شرایط کنونی 
خسته شده و به قانون ها توجهی ندارند و سفر می کنند اما در تعطیلاتی که سپری کردیم، شاهد 
ترافیک سنگینی در جاده ها نبودیم. با توجه به اینکه در انتهای هفته جاری تعطیلات عید غدیر 
را در پیش داریم، محدودیت های شدیدتری اعمال خواهیم کرد. کنترل و فعالیت دوربین ها بیشتر 
و این موضوع مانع انجام سفرها خواهد شد اما فکر می کنم پس از تعطیلات پایانی هفته جاری 

سفرهای زیارتی به مشهد کمی افزایش یابد.
اعمال قانون بیش از ۷000 خودرو غیربومی در تیر ماه

قانعی نــژاد در خصوص میزان اعمال قانون خودروهای غیربومی در تیرماه بیان کرد: در تیر ماه 
بیش از ۲۴ هزار و ۹00 هزار خودروی شخصی غیربومی تذکر دریافت کرده و بیش از 1۷ هزار 
و 3۲3 خودرو بازگردانده شــد. همچنین 5080 خودرو نیز مورد اعمال قانون 500 هزار تومانی و 
۴55 خودرو مورد اعمــال قانون یک میلیون تومانی قرار گرفت. در تعطیلات عید قربان، یعنی 
از ۲۹ تیر تــا یک مرداد، نیز ۶050 خودرو تذکر دریافت کرده، ۴185 خودرو بازگردانده شــد و 
11۹5خــودرو مــورد اعمال قانون 500 هزار تومانی و 550 خــودرو نیز مورد اعمال قانون یک 

میلیون تومانی قرار گرفت.
وی در خصوص ارسال پیامک جریمه برای متخلفان منع تردد گفت: سیستم ارسال پیامک کمی 
با مشــکل مواجه شــد اما در نهایت پیامک جریمه برای متخلفان ارسال می شود. ممکن است 
خودروهای متخلف اعمال قانون شــده باشد و در همان لحظه برای شان پیامک جریمه ارسال 
نشــده باشد اما به محض اینکه اعمال قانون آنان بررسی و در سامانه خلافی ثبت شود، پیامک 

جریمه ارسال خواهد شد.
جانشــین رئیس پلیس راه خراســان رضوی تصریح کرد: پیش از این ســامانه دو پیامک برای 
خودروهای متخلف ارســال می کرد. پیامکی با محتوای تذکر برای خودروهای غیربومی ارسال 
می شد که این دســته از پیامک ها حذف شده است. زمانی که اعمال قانون یک خودرو بررسی 
شــود و صحت و ســقم خودرو متخلف تایید و جریمه در سامانه ثبت شود، پیامکی برای راننده 
ارســال خواهد شد که در چه روزی مرتکب چه تخلفی شده  و مبلغ جریمه نیز برای وی ثبت و 

ارسال خواهد شد.

قانعی نــژاد تاکید کرد: به هیچ وجه امکان ندارد به جای اعمال قانون تردد خودروهای غیربومی، 
جریمه دیگری برای این دست از خودروها ثبت شود. برای ترددهای غیربومی غیرضروری فقط 
کدهای جریمه 500 هزار تومانی و یک میلیون تومانی در دوربین های نظارتی فعال شده است. 
با توجه به اینکه خراســان رضوی به طور کامل به وضعیت قرمز درآمده، ورود هرگونه خودرو با 

پلاک غیربومی با اعمال قانون یک میلیون تومانی همراه خواهد بود.
3۹ فوتی و ۷8۹ مجروح در تیر ماه

وی در مورد میزان تصادفات جاده ای در تیر ماه خاطرنشــان کرد: 5۴۷ فقره تصادف جرحی در 
تیر ماه ثبت شده که ۷8۹ مجروح در پی داشته و همچنین 3۴ فقره تصادف فوتی داشته ایم که 

متاسفانه منجر به فوت 3۹ نفر شده است.
جانشــین  رئیس پلیس راه  خراسان رضوی ضمن توصیه به مسافران برای جلوگیری از سفرهای 
غیرضروری عنوان کرد: توصیه می کنیم شــهروندان و مسافران از سفرهای غیرضروری پرهیز 
کنند تا این بیماری به زودی ریشه کن شود؛ در غیر این صورت وضعیت رنگ بندی ها مدام تغییر 
خواهد کرد و محدودیت ها نیز تداوم خواهد داشت. اگر مردم همکاری کنند، امیدواریم در صورت 

ریشه کن شدن این بیماری، محدودیت های سفر نیز پایان یابد.

ثبت بالاترین سطح اشعه فرابنفش طی تیر 
ماه امسال در مشهد

معاون خدمات شــهری شهرداری 
مشهد از ثبت بیشترین میزان اشعه 
ماورا بنفش در شهر مشهد، در تیرماه 

امسال خبر داد.
امــروز،  صبــح  گــزارش  بــه 
مهــدی یعقوبــی بــا اعــلام این 
خبر اظهــار کرد: اشــعه فرابنفش 
یکی از اشــعه هایی اســت که از 
ســطح خورشــید به ســطح زمین 
می رســد و همواره میــزان اندک 
آن برای انسان بسیار سودمند است 

و می تواند در افزایش تولید ویتامین D در بدن و در درمان بیماری هایی همچون نرمی استخوان، 
اگزما و ... موثر باشد اما در همین حال، میزان بالای این اشعه نیز می تواند به سلامت شهروندان 

صدمات جبران ناپذیری را وارد کند.
وی افزود: همین موضوع باعث شــد تا مدیریت شهری در کلان شهر مشهد، برای اولین بار در 
کشــور، با نصب 10 دستگاه سنجش اشــعه ماورابنفش در نقاط مختلف شهر، گام موثری را در 
راستای سنجش و بررسی این اشــعه در سطح این کلانشهر بردارد؛ تجهیزات پیشرفته ای که 
می توانند به صورت لحظه ای مقادیر اشعه ماورا بنفش را ثبت و بعد از تجمیع و تحلیل، در قالب 

شاخص UV در اختیار شهروندان قرار دهند.
معاون خدمات شهری شهرداری مشهد بیان کرد: این شاخص بر اساس میزان شدت تابش اشعه 
فرابنفش به پنج قسمت بی خطر)شاخص یک تا دو(، کم خطر )سه تا پنج(، خطر زیاد )۶ تا هفت(، 

خطر بسیار زیاد )هشت تا 10( و خطر بسیار شدید )11به بالا( تقسیم بندی می شود.
یعقوبی خاطرنشان کرد: تحلیل آمار و ارقام چند ساله اشعه UV در شهر مشهد نشان می دهد، در 
فصل گرم سال و در ساعات اوج تابش خورشیدی، این شاخص به عدد هفت و میزان خطر زیاد 
برای سلامتی انسان می رسد که می تواند صدمات جبران ناپذیری را به سلامت شهروندان وارد 
کند. حداکثر میزان شاخص ثبت شده در شهر مشهد 8۴/8 است که این میزان در تیرماه امسال 
به ثبت رسیده است.وی اضافه کرد: با توجه به افزایش میزان این شاخص در فصول گرم سال، 
به کلیه شهروندان توصیه می شود در این ایام حتماً با استفاده از کرم های ضد آفتاب استاندارد، 
عینک آفتابی با قابلیت حذف اشعه UV و کاهش فعالیت تردد در ساعات اوج تابش خورشیدی، 

به حفظ سلامتی خود توجه کنند.
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ـــهرداری  ـــیرانی ش ـــر تاکس ـــارت ب ـــت و نظ ـــازمان مدیری ـــل س ـــر عام مدی
ــل  ــه تکمیـ ــدات بیمـ ــقف تعهـ ــدی سـ ــهد از افزایـــش 150 درصـ مشـ
ـــت  ـــزود: ثب ـــر داد و اف ـــا خب ـــرم آنه ـــواده محت ـــیرانان و خان ـــان تاکس درم
نـــام از متقاضیـــان از اول تیـــر مـــاه آغـــاز و تـــا چهارشـــنبه ۶ مـــرداد 

ادامـــه خواهـــد داشـــت.
ـــت:  ـــوص، گف ـــن خص ـــی درای ـــد محب ـــروز،  احم ـــح ام ـــزارش صب ـــه گ ب
ـــرای  ـــر ب ـــه گ ـــدات بیم ـــر تعه ـــده حداکث ـــام ش ـــای انج ـــری ه ـــق پیگی طب
ـــتون  ـــی س ـــات آنژیوگرافی،جراح ـــواع خدم ـــدود و ان ـــی مح ـــال جراح اعم
ـــال  ـــون ری ـــی و ... از ۶0 میلی ـــیمی درمان ـــه چشـــم، ش ـــد قرنی ـــرات، پیون فق
ـــن  ـــرد: همچنی ـــه ک ـــت .وی اضاف ـــه اس ـــش یافت ـــاری افزای ـــال ج ـــال در س ـــون ری ـــه 150 میلی ـــته ب ـــال گذش در س
ـــی  ـــل اصل ـــرای ۶ عم ـــا ب ـــواده آنه ـــیرانان و خان ـــتانی تاکس ـــای بیمارس ـــه ه ـــورد هزین ـــدات در م ـــن تعه ـــش ای پوش
ـــر تعهـــدات نیـــز 50  ـــد ریـــه و دیگ ـــه، پیونـــد کب ـــد کلی شـــامل جراحـــی هـــای قلـــب، مغـــز و اعصـــاب، پیون
ـــهد  ـــهرداری مش ـــیرانی ش ـــر تاکس ـــارت ب ـــت و نظ ـــازمان مدیری ـــل س ـــر عام ـــت .مدی ـــته اس ـــش داش ـــد افزای درص
ـــه  ـــت ک ـــال اس ـــزار ری ـــت ه ـــون و دویس ـــدود ۹ میلی ـــیرانان ح ـــان تاکس ـــل درم ـــه تکمی ـــهم بیم ـــرد: س ـــح ک تصری
ـــه  ـــی آن ب ـــت و الباق ـــیرانی پرداخ ـــازمان تاکس ـــط س ـــال آن توس ـــزار ری ـــی ه ـــیصد و س ـــون و س ـــدود ۷ میلی ح
ـــغ ۹  ـــیران مبل ـــواده آتاکس ـــرد از خان ـــر ف ـــرای ه ـــه ب ـــق بیم ـــن ح ـــن ای ـــود، همچنی ـــد ب ـــیران خواه ـــده تاکس عه
ـــول  ـــذار وص ـــه گ ـــرف بیم ـــط از ط ـــی در 5 قس ـــد و الباق ـــال آن نق ـــون ری ـــغ 1 میلی ـــه مبل ـــت ک ـــال اس ـــون ری میلی

ـــود. ـــی ش م

مدیرعامـــل ســـازمان فـــردوس هـــای شـــهرداری مشـــهد از تعطیلـــی 
ـــمی  ـــلات رس ـــه و تعطی ـــنبه، جمع ـــای پنجش ـــهر در روزه ـــن ش ـــتان های ای آرامس

خبـــر داد.
ـــن  ـــلام ای ـــا اع ـــی ب ـــدوی دامغان ـــروز، حجـــت الاســـلام مه ـــح ام ـــزارش صب ـــه گ ب
ـــان  ـــه متوفی ـــه اینک ـــه ب ـــا توج ـــی و ب ـــات ابلاغ ـــر مصوب ـــرد: بناب ـــار ک ـــر اظه خب
ــات،  ــگیری از تجمعـ ــور پیشـ ــه منظـ ــده، بـ ــتر شـ ــادی بیشـ ــی از عـ کرونایـ
ـــه آرامســـتان هـــای شـــهرداری مشـــهد در روزهـــای پنجشـــنبه،  ـــت ورود ب محدودی

ـــد. ـــرار ش ـــدد برق ـــمی مج ـــلات رس ـــه و تعطی جمع
ـــه  ـــتی و فاصل ـــای بهداش ـــتورالعمل ه ـــت دس ـــرورت رعای ـــه ض ـــاره ب ـــا اش وی ب
ـــهرداری  ـــش ش ـــت پوش ـــای تح ـــتان ه ـــطح آرامس ـــا در س ـــت ه ـــدد محدودی ـــراری مج ـــزود: برق ـــی اف ـــذاری اجتماع گ
ـــواده  ـــود و از خان ـــی ش ـــز م ـــد نی ـــی کنن ـــه م ـــه آرامســـتان مراجع ـــان ب ـــن متوفی ـــت دف ـــه جه ـــی ک ـــامل خودروهای مشـــهد ش
ـــا حضـــور  ـــتان ه ـــرات در آرامس ـــداد نف ـــن تع ـــا کمتری ـــتی و ب ـــای بهداش ـــتورالعمل ه ـــت دس ـــا رعای ـــود ب ـــی ش ـــا تقاضـــا م ه

ـــد. یابن

افزایش ۱5۰ درصدی سقف تعهد بیمه تکمیل درمان تاکسیرانان در سال جاری

تعطیلی آرامستان های مشهد در روزهای پنجشنبه و جمعه و تعطیلات رسمی

یک منتخب شورای ششم اعلام کرد:

گزینه های شهرداری مشهد به 9 نفر رسید
عضو منتخب شورای ششم شهر مشهد از مشخص شدن  ۹ 

گزینه برای انتصاب به عنوان شهردار مشهد خبر داد.
به گزارش صبح امروز به نقل از ایسنا موسی الرضا حاجی بگلو 
در خصوص فرآیند انتخاب شــهردار مشهد اظهار کرد: در 
ابتدا هر کدام از اعضای شــورا پنج گزینه را معرفی کردند 
که از بین آن ها و طبق فرآیند و شاخص های مدنظر 3۲ نفر 
برای تصدی شهرداری انتخاب شد. از بین این افراد تعدادی 
با اعلام انصــراف در فرآیند ارزیابی قرار نگرفتند و تعدادی 
هم انتخاب نشدند. نهایتا در مرحله بعد، از 3۲ گزینه به ۲1 

گزینه رسیدیم.
وی افزود: در جلسه روز گذشته نیز ۹ کاندیدا برای تصدی 
شــهرداری انتخاب شدند. طی جلســات آینده از این افراد 
دعوت می شــود تا برنامه های مورد نظر خود را اعلام کنند. 
هر فردی که برنامه  قوی تر داشــته باشــد و نگاهش برای 
مشــهد بتواند تغییر و تحول عظیمی را ایجاد کند، انتخاب 

خواهد شد. تصمیم داریم زودتر این بررسی ها انجام شود.
۹ گزینه راه یافته به مرحله بعد

عضو منتخب شورای ششــم شهر مشهد بیان کرد: این 
افراد به ترتیب حروف الفبا سیدعبدالله ارجائی، مدیرعامل 
بنیاد 15 خرداد کشور، سعید حسینقلی زاده مقدم، مدیرعامل 
سازمان اتوبوس رانی شــهردار مشهد، سیدعلی حسینی، 
مدیرکل بنیاد مستضعفان خراسان رضوی، براتعلی خاکپور، 
عضو چهارمین دوره شــورای شــهر مشهد، رضا شیران 
خراسانی، نماینده سابق مردم مشهد در مجلس، محمود 
عیدی، مدیرعامل موسســه عمران و توســعه رضوی، 
خلیل الله کاظمی، معاون  حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشــهد، کیانوش کیامرز، مدیرعامل شرکت قطارشهری 
شهرداری مشهد و علی اصغر نیشابوری، مدیرعامل سابق 

سازمان اتوبوس رانی شهرداری مشهد، هستند.
مهم ترین شاخص ها

حاجی بگلو تصریح کرد: از جمله مهمترین شاخص هایی که 
در انتخاب شــهردار مد نظر داریم، جهادی و انقلابی بودن، 
جوان بودن، توانمندی، پاکدستی، مثبت بودن عملکرد افراد 
در سمت هایی که داشته اند، تحصیلات، تجربیات و چگونگی 

نگاه آن ها به لحاظ فکری است.
انصرفی ها

وی افزود: از جمله افرادی که از فرآیند انتخاب انصراف داد، 
مهدی برادران از مدیران ارشــد آستان قدس رضوی است 
که اعلام کرد من در جایی که هستم می مانم و خدا به من 

توفیــق خدمت در این مکان را داده اســت و برای ورود به 
مجموعه شهرداری تمایل ندارم. به جز وی افراد دیگری هم 
بودند که انصراف دادند.آقای کلائی، شهردار کنونی مشهد، 
هم جزو گزینه های اولیه بود که در فرایند انتخاب به مراحل 

بعدی نیامد.
دلیل ورود سریع به فرآیند انتخاب شهردار

عضو منتخب شورای ششم شهر مشهد عنوان کرد: برخی 
دوستان می گویند چرا با این سرعت به فرآیند انتخاب شهردار 
ورود کرده ایم. در پاســخ باید بگوییم که بعد از انتخابات ما 
هر روز جلسه برگزار و کارهای مختلفی را پیگیری می کنیم 
که انتخاب شــهردار هم جزو موضوعاتی مهم است که در 
مقدمات ورود ما به شورا باید هر چه زودتر تعیین تکلیف شود 
و اولویت دارد. به همین دلیل در حال انتخاب شهردار هستیم 
که در روند کاری منتخبین خللی ایحاد نشود و خدمت رسانی 

به مردم را بیشتر از قبل دنبال کنیم. 
بخشی از سوابق اجرایی ۹ نفر از گزینه های شهرداری که 

در مرحله بعدی راه یافته اند در زیر آمده است:
سید عبدالله ارجائی:

مدیرعامل بنیاد 15 خرداد کشــور، مدیرکل ســتاداجرایی 
فرامین امام )ره(  در خراسان رضوی، معاون فرماندار مشهد، 
مدیرامور اجتماعی شهرداری مشهد، فرماندار فاروج، هیئت 

مدیره نمایشگاه بین المللی مشهد.
سعید حسینقلی زاده مقدم:

مدیرعامــل ســازمان اتوبوس رانی شــهرداری مشــهد، 
مدیراجرایی بافت فرسوده آبکوه، شهردار منطقه 10 مشهد.

سیدعلی حسینی:
مدیرکل بنیاد مســتضعفان استان خراسان رضوی، شهردار 
تربت جام، فرماندار چناران، مدیرعامل پایانه های مسافربری 

شهرداری مشهد.
براتعلی خاکپور:

عضو شــورای اسلامی شهر مشهد در دوره چهارم، شهردار 
گلبهار، استاد تمام دانشگاه فردوسی مشهد، دکتری برنامه 

ریزی شهری.
رضا شیران خراسانی:

نماینده سابق مردم مشهد در مجلس شورای اسلامی، جانباز 
دفاع مقدس، مشــاور عالی شــهردار تهران در حوزه منابع 

انسانی مشاور عالی وزیر کشور در حوزه بازرسی.
محمود عیدی:

شهردار سبزوار، معاون عمرانی اســتانداری چهار محال و 

بختیاری، شــهردار منطقه ثامن مشهد، مدیرعامل شرکت 
بتن ماشین آستان قدس رضوی.

خلیل الله کاظمی: 
معاون عمران و حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشهد، 
معاون خدمات و محیط زیست شهرداری مشهد، مدیر عامل 
سازمان بازیافت و تبدیل مواد شهرداری مشهد و سرپرست 

سازمان خدمات موتوری شهرداری مشهد.

کیانوش کیامرز:
مدیرعامل شرکت قطارشهری شهرداری مشهد.

علی اصغر نیشابوری:
مدیرعامل سامزان اتوبوس رانی شهرداری مشهد، مدیرعامل 
سازمان تاکسیرانی شهرداری مشهد، مدیرکل حمل و نقل و 

ترافیک شهرداری مشهد.
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سپاهان دو - ذوب آهن صفر

 سرنوشت قهرمانی و بقا به هفته آخر 
کشیده شد

داربی اصفهان با برتری سپاهانی ها به پایان رسید تا سرنوشت قهرمانی و بقا به هفته 
آخر کشیده شود.

به گزارش ایسنا، دیدار دو تیم ســپاهان و ذوب آهن در قالب هفته بیست ونهم لیگ 
برتر ساعت ۲1:15 دقیقه در ورزشگاه نقش جهان برگزار شد که این دیدار در نهایت 

با برتری دو بر صفر شاگردان نویدکیا به پایان رسید.
در دقیقه ۲8 ســانتر مســتقیم خلعتبری روی یک ضربه کاشــته با واکنش امینی، 

دروازه بان ذوب آهن دفع شد.
در دقیقه 35 پاس رو به جلوی اسماعیلی فر در موقعیتی مناسب در محوطه جریمه به 

خلعتبری رسید اما ضربه او به بالای دروازه رفت.
در دقیقه 3۶ موقعیت خوب مجتبی حق دوست و ضربه او با فاصله بسیار کم از کنار 

دروازه نیازمند به بیرون رفت.
در دقیقه 3۹ محمدرضا حســینی یک فرصت خوب در محوطه جریمه به دست آورد 

اما ضربه اش  با فاصله از بالای دروازه به بیرون رفت.
در دقیقه ۴5 شــوت سنگین امید نورافکن روی یک ضربه کاشته به زیبایی در گوشه 

دروازه مهدی امینی جای گرفت تا سپاهانی ها با یک گل از حریف پیش بیفتند.
در دقیقه ۴۷ شوت حاج  صفی را مهدی امینی مهار کرد.

در دقیقه 58 شوت شهباززاده از بالای دروازه ذوبی ها به بیرون رفت.
در دقیقه ۶8 ذوب آهنی ها یک پنالتی به دســت آوردند که وحید محمدزاده ضربه اش 

را به تیر دروازه زد و بهترین فرصت تیمش برای گلزنی را از دست داد.
در دقیقه ۷5 شوت حسین شنانی را پیام نیازمند مهار کرد.

در ششــمین دقیقه از وقت های تلف شــده نیمه دوم رضا میرزایــی با دریبل مدافع 
ذوب آهن در محوطه جریمه و یک شــوت سنگین دروازه مهدی امینی را باز کرد تا 

اختلاف بیش تر شود و کار برای ذوب آهن به پایان برسد.
این دیدار در نهایت با برتری ســپاهانی ها به پایان رســید تا شــاگردان نویدکیا ۶۲ 

امتیازی شوند تا برای کسب قهرمانی منتظر هفته آخر و لغزش پرسپولیس باشند.
در مقابل شــاگردان مجتبی حســینی با این شکســت و باتوجه به پیروزی ســایپا، 
هــم امتیاز با ایــن تیــم در رده چهاردهم باقــی ماندند اما زنگ خطــر برای این 
 تیــم به صــدا در آمد. رقابــت ســایپا و ذوب آهن برای بقــا در هفته آخــر ادامه 

خواهد داشت.
سایر نتایج این هفته لیگ برتر

3 - 1 تراکتور   پرسپولیس  
مس رفسنجان ۲ - 1 پدیده مشهد  

ماشین سازی تبریز 0 - 5پیکان  
آلومینیوم اراک   سایپا 1 - 0  

نفت  مسجدسلیمان 1 - ۲ گل گهرسیرجان  
صنعت نفت آبادان   فولاد ۲ - 0  

نساجی مازندران 1 - 3 استقلال  
سپاهان ۲ - 0 ذوب آهن

تراکتور هم مانع پرسپولیس نشد

یک قدم تا پنجمین قهرمانی متوالی سرخ ها
پرسپولیس با جبران گل خورده مقابل تراکتور و 
کسب پیروزی در این دیدار خانگی، همچنان در 
صدر جدول قرار گرفت تا در یک قدمی قهرمانی 

لیگ برتر قرار گیرد.
به گزارش ایسنا، در هفته بیست و نهم لیگ برتر 
ایران، پرسپولیس و تراکتور از ساعت ۲1:15 در 
ورزشگاه آزادی به میدان رفتند که شاگردان گل 
محمدی بازی یک بر صفر باخته را با پیروزی 3 

بر یک عوض کردند.
پیمان بابایی در دقیقه ۴8 برای تراکتور و مهدی 
عبدی در دقایق ۶۴  و ۴+۹0 و احمد نوراللهی در 
دقیقه ۶8 برای پرسپولیس موفق به گلزنی شدند.

و  شد  امتیازی   ۶۴ پرسپولیس  پیروزی  این  با 
همچنان در صدرجدول قرار گرفت تا فقط یک 
فاصله  بیستم  لیگ  در  قهرمانی  کسب  تا  دیدار 
 ۴۲ شکست  این  با  هم  تراکتور  باشد.  داشته 
امتیازی شد و رتبه چهارم جدول را از دست داد.

نیمه اول
عیسی  برگردان  قیچی  ضربه  چهارم،  دقیقه  در 

آل کثیر بعد از برخورد به زمین دقیقا به محلی 
رفت که اخباری حضور داشت و او در دو ضرب 
نخستین موقعیت خطرناک بازی را کنترل کرد. 
پنج دقیقه بعد باز هم آل کثیر دروازه تراکتور را با 
شوت فنی و از پشت محوطه مورد هدف قرارداد 

که ضربه او در داخل چارچوب نبود.
توسط  مغانلو  شهریار  سر  ضربه   ۲0 دقیقه  در 
حامد لک دفع شد. یک دقیقه بعد مغانلو به علت 
کارت  داور  از  جریمه  محوطه  داخل  در  تمارض 

زرد گرفت.
محوطه  داخل  به  پهلوان  ارسال   ۲3 دقیقه  در 
قرار  نوراللهی  پای  جلوی  ترابی  توسط  جریمه 
در  پرسپولیس  کاپیتان  محکم  شوت  که  گرفت 
بعد  دقیقه  یک  رفت.  اوت  به  و  نبود  چارچوب 
با  از مقابل محوطه جریمه  شوت شهریار مغانلو 
شیرجه بلند اخباری دور شد و در ادامه به کرنر 

رفت.
در دقیقه 38، اشتباه بازیکن تراکتور منجر به ضد 
اما پاس آل  برای پرسپولیس شد  حمله 3 به ۲ 

دیرک  و  پهلوان  و  نوراللهی  پای  مقابل  از  کثیر 
عمودی دروازه اخباری عبور کرد و گل نشد.

دقیقه  در  تراکتور  گلزنی  موقعیت  نخستین 
شکل  به  بابایی  پیمان  ضربه  که  شد  خلق   3۹

خطرناکی از روی دروازه حامد لک عبور کرد.
محوطه  از  اخباری  خروج  روی  و   ۴0 دقیقه  در 
جریمه که با دفع ناقص توپ همراه بود، پهلوان 
مکث  ولی  شد  مواجه  تراکتور  خالی  دروازه  با 
بیش از حد او و فرا رسیدن بازیکن تراکتور این 
پرسپولیس  نهایت  در  و  کرد  خراب  را  موقعیت 
که  یافت  ایستگاهی دست  به یک خطای  فقط 

بی ثمر بود.
در دقیقه ۲+۴5، شوت محکم کنعانی زادگان با 
به  تراکتور  دروازه  بالای  از  بسیار کمی  اختلاف 

بیرون رفت.
نیمه دوم

در دقیقه ۴۶ شوت مهدی عبدی بعد از برخورد به 
پای مدافع تراکتور به دیرک دروازه برخورد کرد و 
در بازگشت مدافعان مهمان سریعتر از مهاجمان 

پرسپولیس توپ را به کرنر زدند.
برخلاف روند بازی تراکتور در دقیقه ۴۹ به گل 
محوطه  گوشه  از  جهان  نریمان  شوت  رسید. 
و  خورد  لک  دروازه  دیرک  به  ابتدا  قدم  شش 
گل  به  بابایی  پیمان  توسط  خالی  دروازه  مقابل 

تبدیل شد.
در دقیقه 53، ارسال کرنر به روی دروازه تراکتور 
اخباری  آغوش  در  زادگان  کنعانی  سر  ضربه  با 

قرار گرفت.
تراکتور در دقیقه 5۹ روی حرکت انفرادی واسعی 
پیمان  موقعیت خطرناکی شد که شوت  صاحب 
بابایی توسط حامد لک دفع شد و به تور دروازه 

نرسید.
در دقیقه ۶۴ پرسپولیس روی پاس گل ترابی و 
شوت مهدی عبدی به گل رسید و مجددا بازی 
مساوی شد. چهار دقیقه بعد و در دقیقه ۶8 احمد 
نوراللهی با شوت خود از پشت محوطه جریمه که 
به مدافع تراکتور خورد و تغییر جهت داد، گل دوم 
پرسپولیس را به ثمر رساند و کامبک پرسپولیسی 

ها تکمیل شد.
پرسپولیس  تیز  و  تند  حمله  ضد   ۷۴ دقیقه  در 
ضربه  با  دروازه  روی  به  ترابی  مهدی  ارسال  و 
که  بود  همراه  مغانلو  شهریار  برگردان  قیچی 
دروازه  بالای  از  اندک  بسیار  اختلاف  با  بار  این 
پرسپولیس،  پردامنه  حملات  با  رفت.  بیرون  به 
از عملکرد شاگردانش عصبی  فیروز کریمی که 
بود، به شدت آن ها را با کلمات نامناسبی مورد 

انتقاد قرار داد.
در دقیقه 80، در حالی که شهریار مغانلو در حال 
تک به تک شدن با محمدرضا اخباری بود، مدافع 
تراکتور او را با خطا متوقف کرد و داور به دادن 
یک کارت زرد اکتفا کرد. امید عالیشاه این ضربه 
ایستگاهی را به خوبی به سمت دروازه اخباری زد 
که این دروازه بان به سختی توپ را دفع کرد و 

به کرنر فرستاد.
بازی،  شده  تلف  وقت های  دقیقه  چهارمین  در 
مهدی عبدی با انجام یک کار انفرادی زیبا، گل 

سوم تیمش را هم به ثمر رساند.

5۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون  مـاده 3  آگهـی موضـوع 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶01۲000۹۹۷ هیـات اول موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقای وحید سـروری فرزند حسـن 
بشـماره شناسـنامه ۶8۶0 صـادر ه از کاشـمر در ششـدانگ یکبـاب سـاختمان  بـه 
مسـاحت 15۶ متـر مربـع از پـلاک ۴ فرعـی از1۷۴8 اصلـی واقـع در بخـش یـک 
شـهر کاشـمر بـه آدرس خیابـان باقـری 11/۴ خریـداری از مالـک رسـمی  آقای / 
خانـم ،  مالکیـت مشـاعی متقاضـی محـرز گردیـده اسـت .لـذا بـه منظـور اطـلاع 
عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه 
اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می 
تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خود را به ایـن اداره 
تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید ، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر 
خواهـد شـد .تاریخ انتشـار نوبت اول تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/۲0. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/5/۴ 
احمد جهانگیر % قائم مقام  رئیس واحد ثبتی کاشمر

5۱۱/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون  مـاده 3  آگهـی موضـوع 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶01۲001138 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای محمـد علـی نبیلـی 
نقـاب فرزنـد حسـین بشـماره شناسـنامه 31 صادره از کاشـمر در ششـدانگ یکباب 
سـاختمان بـه مسـاحت  5۶/50 متـر مربـع از پـلاک ۲5۹5  اصلی واقـع در بخش  
یـک  شـهر کاشـمر به آدرس  ابتـدای بهبودی 8 خریـداری از مالک رسـمی  آقای 
کاظم شـاکری سسـفد محـرز گردیده اسـت .لذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتب در 
دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید ، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد .تاریخ 
انتشـار نوبـت اول تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/۲0. تاریـخ انتشـار نوبت دوم: 

 1۴00/5/۴
احمد جهانگیر % قائم مقام رئیس واحد ثبتی کاشمر 

5۱۱/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون  مـاده 3  آگهـی موضـوع 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶01۲0010۲8 هیـات اول موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای احمـد صادقـی ابراهیـم اباد 
فرزنـد حسـنقلی بشـماره شناسـنامه 3۶۴ صـادره از سـبزوار در ششـدانگ یکبـاب 
سـاختمان 1۹۷/۴0 بـه مسـاحت 1۹۷/۴0متـر مربـع از  پـلاک  11۲8  فرعـی از 

58  اصلـی واقـع در بخـش سـه  کاشـمر  بـه آدرس  خیابـان قائـم نیلوفـر جنوبـی 
خریـداری از مالـک رسـمی  آقـای غلامرضـا دهقان احـدی از ورثه حجـی دهقان  
محـرز گردیـده اسـت .لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 
15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت بـه صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریخ انتشـار اولین آگهـی به مدت 
دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید ، ظـرف مدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایـی تقدیم 
نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد .تاریـخ انتشـار نوبـت اول تاریـخ 

انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/۲0. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/5/۴ 
احمد جهانگیر % قائم مقام رئیس واحد ثبتی کاشمر

5۱۱/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن   13 مـاده  و  قانـون   3 مـاده  موضـوع  آگهـی 
رای شـماره   برابـر  رسـمی  سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  و  ثبتـی  وضعیـت 
1۴00۶030۶01۲000۹۲۲ هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبـت ملک 
کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای محمدرضـا غلامـی  فرزنـد 
عبدالغفور بشـماره شناسـنامه ۲۷۲۷ صادر ه از تهران در ششـدانگ یکباب سـاختمان 
بـه مسـاحت  1۶5/۷۲ متـر مربـع از پلاک  1۲0۶ فرعـی از 58  اصلی واقع در بخش 
سـه کاشـمر بـه آدرس  خیابان قائم % نسـیم ۹ خریـداری از مالک رسـمی ، مالکیت 
مشـاعی متقاضـی محـرز گردیـده اسـت .لـذا به منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را بـه مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد .بدیهی اسـت در صـورت انقضای مدت مذکـور و عدم وصول 
اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد . تاریخ انتشـار نوبـت اول: 

1۴00/0۴/۲0. تاریـخ انتشـار نوبـت دوم 1۴00/05/0۴ 
   احمد جهانگیر % قائم مقام رئیس واحد ثبتی کاشمر

5۱۱/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون  مـاده 3  آگهـی موضـوع 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶01۲00055۷ هیـات اول موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک 
کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای محمـد رضـا پـروان فرزنـد 
اصغر بشـماره شناسـنامه 1۲530 صادر ه از کاشـمر در ششـدانگ یکباب سـاختمان 
بـه مسـاحت  ۷۹/۷0 متـر مربـع از پـلاک  ۲۲۹ فرعـی از 30۲۷  اصلـی واقـع در 
بخـش یـک حومه کاشـمر بـه آدرس  خیابـان معـراج1۷ خریداری از مالک رسـمی  
آقـای / خانـم ، مالکیـت مشـاعی متقاضـی محـرز گردیـده اسـت .لـذا بـه منظـور 
اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند 
مـی تواننـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتـراض خـود را به این 
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید ، ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض 
، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد .بدیهـی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر 
خواهـد شـد .تاریخ انتشـار نوبت اول تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/۲0. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/5/۴ 
احمد جهانگیر % قائم مقام  رئیس واحد ثبتی کاشمر 

5۱۱/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون  مـاده 3  آگهـی موضـوع 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶01۲000813 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای محمد ضمیـری فرزند 
غلامرضا بشـماره شناسـنامه 300 صادره از کاشـمر در ششـدانگ یکباب سـاختمان 
بـه مسـاحت  ۲50 متـر مربـع از پـلاک  ۴۶8 فرعـی از 15۹  اصلی واقـع در بخش 
دو کاشـمر بـه آدرس  اراضـی بحـر آبـاد خریـداری از مالک رسـمی  آقـای / خانم،  
مالکیـت مشـاعی متقاضـی محرز گردیده اسـت .لذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتب 
در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد ازتاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دو ماه اعتـراض خود را بـه این اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید ، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـود را به 
مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد .بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد .تاریخ 
انتشـار نوبـت اول تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/۲0. تاریـخ انتشـار نوبت دوم: 

 1۴00/5/۴
احمد جهانگیر % قائم مقام رئیس واحد ثبتی کاشمر 

5۱۱/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کاشمر 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیـف  تعییـن  قانـون  نامـه  آئیـن  مـاده 13  و  قانـون  مـاده 3  آگهـی موضـوع 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی برابـر رای شـماره 
1۴00۶030۶01۲000۹۷۹ هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت 
ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت 
ملـک کاشـمر تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی خانـم فاطمه عبـدی فرزند 
حسـین بشـماره شناسـنامه 88  صادره از کاشـمر در ششـدانگ یکباب ساختمان به 
مسـاحت  ۲۴۹/05 متـر مربـع از پـلاک  ۴۶8 فرعـی از 15۹ اصلـی واقع در بخش 
دو کاشـمر  بـه آدرس  اراضـی بحـر آبـاد خریـداری از مالک رسـمی  آقـای / خانم 
، مالکیـت مشـاعی متقاضـی محـرز گردیـده اسـت .لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی که اشـخاص 
نسـبت بـه صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد ازتاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید ، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خود 
را بـه مراجـع قضایـی تقدیم نماینـد .بدیهی اسـت در صورت انقضای مـدت مذکور 
و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیـت صـادر خواهـد شـد .تاریخ 
انتشـار نوبـت اول تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/۴/۲0. تاریـخ انتشـار نوبت دوم: 

 1۴00/5/۴
احمد جهانگیر % قائم مقام رئیس واحد ثبتی کاشمر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان شمالی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک منطقه دو بجنورد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع ماده3قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت 

ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
برابـر رای شـماره 1585-1۴00 مورخـه 1۴00/0۴/1۶ هیـات بـه شـماره کلاسـه 
5۹5-۹۹ موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی  مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک منطقـه دو بجنـورد 
تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای محمـد نورانـی فرزنـد غلامرضـا  
بشـماره شناسـنامه ۲0 صـادره از مانـه و سـملقان  در ششـدانگ  یک بـاب انباری 

بـه مسـاحت 1۷۷/۶5 متـر مربـع از پـلاک 155 اصلـی واقـع در اراضـی کهنه کند 
بخـش دو بجنـورد خریـداری مـع الواسـطه از مالـک رسـمی آقـای غلامحسـین 
مطهـری فرزنـد آقاجـان محـرز گردیـده اسـت.لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتب 
در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به 
صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مـدت دومـاه اعتـراض خـودرا به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ 
رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض ، دادخواسـت خـودرا بـه 
مراجـع قضایـی تقدیم نمایند.بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عدم 

وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1۴00/05/0۴
تاریخ انتشار نوبت دوم:  1۴00/05/1۹

احمد اصغری شیروان
رئیس ثبت اسناد و املاک

آگهی مزایده نوبت اول
در مـورد پرونـده اجرائـی کلاسـه  0000۴00  شـعبه دوم اجـرای احکام مدنـی بجنورد و 
به موجب دادنامه شـماره ۹۴0۹۹۷58۴0301۶۹8   صادره از شـعبه اول دادگاه خانواده ، 
محکـوم لـه : زهرا شـاکری تنهـا و محکوم علیه : یوسـف بداغی موضـوع مطالبه مهریه 
، کـه در خصـوص ارزیابی یک دسـتگاه خـودروی سـواری ام وی ام اس مدل 13۹۶  یه 
شـماره پلاک 10-۴85 ص 85 یه شـماره موتور 00۶۶1۲  و شـماره شاسـی 100۶5۴۶  
بـه رنـگ سـفید که از لحـاظ ظاهری لبـه درب موتـور )کاپـوت( دارای زدگی می باشـد 
و خـودروی فـوق دارای 585 هـزار تومـان خلافـی بـوه و خـودرو دارای یـک مـاه بیمه 
شـخص ثالـث مـی باشـد کـه در تاریـخ 1۴00/05/۲1اعتبار بیمـه منقضی میشـود که با 
عنایـت بـه شـرایط موجـود ، ارزش ریالـی آن ) قیمـت روز( مبلـغ ۹۶0/000/000 ریـال 
معـادل نـودو شـش میلیـون تومـان ارزیابـی گردیده اسـت ، پس از سـیر مراحـل قانونی 
مقـرر گردیـده خـودروی فـوق در روز شـنبه 1۴00/05/1۶  سـاعت 10 صبـح از طریـق 
مزایـده حضـوری در محـل اجـرای احـکام مدنـی دادگسـتری بجنـورد به فروش برسـد 
، بنابرایـن متقاضیـان شـرکت در جلسـه مزایـده میتواننـد پنـج روز قبـل از موعـد مقـرر 
در ایـن اجـرا حاضـر و از کـم و کیـف در صـورت تمایـل از مـورد مزایـده بازدیـد نمایند 
. بدیهـی اسـت مزایـده از قیمـت کارشناسـی  شـروع و بـه بالاتریـن قیمت پیشـنهادی 
واگـذار خواهـد شـد و ده درصـد مبلـغ مزایـده قبـل از شـروع مزایده به حسـاب سـپرده 
دادگسـتری واریـز و مابقـی مبلـغ نیـز ظـرف یـک مـاه وصول خواهـد شـد و در صورت 
عـدم پرداخـت الباقـی )نـود درصـد( درمهلـت مقرر ، مبلـغ تودیعـی پس از کسـر هزینه 

مزایـده بـه نفـع دولـت ضبـط  و مزایـده تجدید می باشـد .
کبودی % دادورز شعبه دوم اجرای احکام مدنی دادگستری بجنورد 

آگهی فقدان سند مالکیت موضوع ماده ۱2۰ آئین نامه قانون ثبت
خانـم نسـرین علـی زاده فرزنـد عبدالحسـین به شـماره شناسـنامه ۹1۷0 و شـماره 
ملی 0۶38۲۷15۴1 صادره از اسـفراین برابر مشـروحه شـماره 1۴00/۶۲15 مورخه 
1۴00/05/0۲ بـا تسـلیم دو بـرگ استشـهادیه کـه صحـت امضاء شـهود مذکور در 
آن در دفتر اسـناد رسـمی شـماره ۴- شهرسـتان بجنورد گواهی شـده اسـت مدعی 
شـده انـد که سـند مالکیت ششـدانگ پـلاک 1003۹- فرعـی از 1۷3- اصلی واقع 
در بخـش دو بجنـورد بـه شـماره ثبـت ۹۲۶11 صفحـه 103 دفتـر ۶۲3 به شـماره 
چاپـی 10۲۶10 بـه علـت نامعلومـی مفقـود شـده و مالـک درخواسـت صدور سـند 
المثنـی نوبـت اول نمـوده اسـت و هم چنین ششـدانگ پـلاک فوق الذکـر بموجب 
سـند رهنی شـماره ۲۹۹۲۴ مورخه ۹3/05/1۴ تنظیمی دفتر اسـناد رسـمی شـماره 
۹- بجنـورد در رهـن بانـک مسـکن شـعبه مرکـزی بجنورد قـرار گرفته اسـت. لذا 
طیـق مـاده 1۲0 آئبـن نامـه قانـون ثبـت مراتب یـک نوبـت آگهی می شـود تا هر 
کـس مدعـی انجـام معاملـه نسـبت بـه ملـک مذکور بـوده و یـا مدعی وجود سـند 
مالکیـت نـزد خـود می باشـد ظرف مـدت 10روز پس ار انتشـار اگهی بـه این اداره 
مراجعـه و اعتـراض خـود را ضمـن ارائـه اصل سـند مالکیت یا سـند معامله تسـلیم 
نمایـد. بدیهـی اسـت چنانچـه در ظرف مهلت مقـرر اعتراض نرسـد اداره ثبت طبق 

مقـررات نسـبت به صـدور سـند مالکیت المثنـی اقدام خواهـد کرد .
احمد اصغری شیروان-رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه ۲ بجنورد
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همکار محترم 
 جناب آقای محمدمریدزاده

با نهایت تأسف و تأثر درگذشت مادر 
بزرگوارتان را به شما و خانواده محترم تسلیت 

 عرض می نمایم.

روزنامه صبح امروز

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

هاشمی طبا: بعید است از وزرای دولت روحانی در دولت 
رئیسی هم باشند

سید مصطفی هاشــمی طبا، فعال سیاســی اصلاح طلب درباره 
کابینه دولت ســیزدهم گفت: قطعاً باید افراد توانمند و علاقه مند 
انتخاب شــوند. این موضوع را نیز اشــاره کنم بــا توجه به اینکه 
خیلی می گویند دولت رییسی فراجناحی است بعید می دانم باشد. 
آقای رئیســی خود باید سبک و سنگین کند که با چه افرادی می 
تواننــد کار کنند. به نظر من، فراجناحی بودن کابینه بعید اســت. 
اسامی کاندیداهای وزراتخانه های منتشر شده قطعاً از این افرادی 
هســتند که احساس نزدیکی به آقای رئیســی می کنند، انتخاب 
می شــوند. آقای رئیسی باید افرادی را که می توانند با ایشان کار 
کنند را انتخاب کنند. هاشــمی طبا در پاسخ به این سوال، احتمال 
وجــود دارد وزرا دولت کار و کرامت از کابینه دوزادهم نیز باشــد 
اظهار داشت: خیلی بعید اســت. معمولًا از کسانی که اسامی آنها 
منتشر شــده، انتخاب می شــود. هیچ یک از وزرای فعلی دولت 
روحانی در لیستی که منتشر شده مطرح نیستند. بنابراین، استنباط 
من این اســت که از وزرای کابینه دوازدهم استفاده نمی شود. او 
درباره بحث جوانگرایی در دولت ســیزدهم گفت: هر کسی برای 
جوانگرایی توجیهی می کند. ممکن اســت بگویند ما برخی جاها 
تجربــه را بر جوانی ترجیح می دهیم. این واژه جوانگرایی معنایی 
ندارد. افرادی باید در راس کار باشــند که توانایی جسمی، توانایی 
ذهنی و توانایی تخصصی و کارآمدی داشــته باشند، سن در اینجا 

مهم نیست.

زیدآبادی: توصیه به محدود کردن اینترنت ریختن بنزین به 
آتش خشم عموم است

احمد زیدآبادی،  تحلیلگر مســائل سیاســی کشــور نوشت: بارها 
گفته شده اســت که ســتیز و مقابله با تکنولوژی بی ثمر است و 
در حکم نبرد با آســیاب بادی است! جهان به زودی شاهد توسعه 
اینترنت ماهواره ای خواهد بود، پدیــده ای که نه کنترل پذیر و نه 
قابل محدود سازی اســت. بنابراین، تجربه تلخ و زیانبار مقابله با 
نوار کاست، دستگاه ویدئو، دیش ماهواره...و سرانجام تن دادن به 
همه آنها پس از تحمیل هزینه های ســنگین روانی و فرهنگی به 
جامعه و برانگیختن خشــم عموم را در مورد اینترنت تکرار کردن، 
نشــانی جز تداوم لجبازی به قصد تخریب اعصاب ملت ندارد! اگر 
آقای رئیســی علاقه ای به اسیر شــدن در این قبیل چالش های 
نهایتــاً بی حاصل و بی نتیجه ندارد، بهتر اســت در همین ابتدای 
کار، تکلیفش را با این قبیل توصیه های مشکل آفرین روشن کند.

حملات تند احمد خاتمی به دولت حسن روحانی
ســید احمد خاتمی نقطه مقابل فرهنگ عاشورایی را ذلت پذیری 
توصیف کرد و افزود: ذلت پذیری ضد فرهنگ عاشــورایی است؛ 
ذلت پذیری یعنی اینکه همه مســائل کشور را به مذاکره با آمریکا 

ربــط دهند؛ حتی آب خوردن را به مذاکره با آمریکا ربط می دهند؛ 
این فرهنگ کاملا با فرهنگ شــهادت متضاد است. خاتمی ادامه 
داد: رسانه ها و روزنامه های حامی آن ها مدعی شدند اگر مذاکرات 
انجام شــود تحریم ها برداشته می شــود و نفس راحتی می کشیم 
ولی پس از هشــت سال دیدیم که نه تنها تحریم ها برداشته نشد 
بلکه به مصیبت مردم افزوده شــد. تردید نکنید که یکی از عوامل 
گرانی های افسارگسیخته در حال حاضر همین علت است. وی با 
تاکید بر اینکه فرهنگ شهادت یعنی فرهنگ مقابله با استکبار در 
همــه عرصه ها اذعان کرد: اعتراف کنید که ناکام بودید و اعتراف 
کنید که این کار را خودتان کردید و اینقدر تقصیرها را گردن این 
و آن نیندازید؛ اگر با فرهنگ عاشورا همراه بودید و در عمل همراه 

مردم بودید قطعا با آسیب های امروز مواجه نبودیم.

نماینده مجلس: برجام امضا نشود، قیمت ها قابل کنترل 
نخواهد بود

ذبیــح الله اعظمی ســاردویی نماینده مجلس یازدهــم: امیدوارم 
برنامه ریزی انجام شــود که دولت بعدی با این چالش روبرو نشود 
اما می توانم بگویم این وضعیت ادامه دارد. وزارت جهاد کشاورزی 
به جای اینکه ســال قبل وضعیت بارندگــی را نگاه کند از بهمن 
ماه در این مورد برنامه ریزی کرده است. مطمئن باشید اگر دولت 
آقای رئیســی تمهیداتی انجام ندهد، به ویــژه تامین و توزیع به 
موقع نهاده های دامی، تا شب عید ما مشکل گرانی مرغ را خواهیم 
داشــت. می توانم بگویم امضای برجام در این قسمت خیلی تاثیر 
دارد و در غیــر این صورت در مرحله بعد که ارز ترجیحی را حذف 
کنیم و قطعاً در بودجه ســال 1۴01 حذف خواهد شــد، قیمت ها 

دیگر قابل کنترل نخواهد بود.

مجری صدا و سیما: کیمیا علیزاده آلت دست افراد بیگانه شد
بهزاد کاویانی مجری صدا و سیما گفت: با خرج کشور عزیزمان و 
پول کســانی که با سختی زندگی می کنند برای ورزشکاری خرج 
می کنند که به موفقیت برســد و باعث خوشحالی مردم شود، ولی 
این ورزشــکار آلت دست افراد بیگانه می شــود و سیاسی کاری 
دامنش را می گیرد و متاســفانه به جایی می رســد که بزرگترین 
اتفاق بد که برای یک آدم می تواند بیوفتد و آن کشــور نداشــتن 

است برایش رخ دهد.

صداوسیما: عیسی الفاخر در روز های اخیر نقش موثری در 
تحریک مردم خوزستان به »اغتشاشات مسلحانه« داشته 

است
خبرگــزاری صــدا و ســیما نوشــت: عیســی الفاخــر از جمله 
تروریســت هایی است که در خارج از کشــور مردم را به اقدامات 
تروریســتی و مسلحانه دعوت می کند. خبرگزاری صدا و سیما در 
ادامه گزارش خود آورده است: عیسی الفاخر یکی از تروریست هایی 

اســت که در روز های اخیــر و در جریان اتفاقاتی که در اســتان 
خوزســتان رخ داد، نقش موثری را در تحریک و دعوت مردم این 
اســتان به اقدامات تروریستی بر عهده داشته است. او از مسئولین 
گروهک تروریستی حرکه النضال اســت که این گروهک عامل 
شــهادت جمعی از شــهروندان ایرانی در جریان حمله تروریستی 
به مراســم رژه نیرو های مسلح در 31 شهریورماه 13۹۷ در اهواز 
اســت. الفاخر سال گذشته به جرم همکاری با سرویس جاسوسی 
عربستان سعودی در هلند بازداشت شد که چند هفته قبل پیش از 

پایان دوران محکومیتش به یکباره آزاد می شود.

حریرچی: تعطیلی 6 روزه فایده ای نداشته
معاون کل وزیر بهداشــت با بیان اینکه تعطیلی ۶ روزه فایده ای 
نداشــته گفت: یک عادی انگاری در رعایت دستورالعمل ها ایجاد 
شده و هرکســی به دلیلی رعایت نمی کند. ایرج حریرچی در یک 
برنامه زنده تلویزیونی افــزود: در همین تعطیلات ۶ روزه رعایت 
دســتورالعمل ها در تهران، البرز، قم، مازندران و گیلان به کمتر از 
۴0 درصد رسیده است. وی گفت: در تهران رستوران های معروف 
پر پر اســت؛ هیچ کس ماســک ندارد. معاون کل وزیر بهداشت 
گفت: نمی گذاریم بیماری پشت در بماند، اما اینگونه نیست که به 

محض مراجعه یک شخص، به سرعت او را بستری کنیم.

پیش بینی خوش بینانه و بدبینانه محسن رهامی از رابطه 
مجلس با دولت رئیسی

محسن رهامی، فعال سیاســی اصلاح طلب درباره نوع مراودات 
مجلس یازدهم با دولت ابراهیم رئیسی، به خبرگزاری خبرآنلاین 
گفت: بدلیل رد صلاحیت های گســترده و سراسری در انتخابات 
مجلــس یازدهم از یک طرف و عدم حضور اکثریت مردم در پای 
صندوق های رأی از طرف دیگــر، اکثریت مجلس از نمایندگان 
جریان اصولگرا تشــکیل شــده و نمایندگان جریــان اعتدال و 
اصلاحات در اقلیت مطلق قرار دارند. بنابراین دولت آقای رئیسی 
که به جریان اصولگرا منتسب بوده و سنخیت سیاسی بیشتری با 
طیف مذکور خواهد داشــت، پیش بینی می شود که مراودات این 
دو قوه، مناســب و دوستانه باشــد. وی ادامه داد: آقای رئیسی از 
حیــث رأی آوری اعضای کابینه و لوایح تقدیمی دولت به مجلس 
و ســایر مواردی که دولــت به رأی و کمک مجلــس نیاز دارد، 
مشکلات چندانی ندارد. البته این پیش بینی در حالت خوش بینانه 
است، ولی احتمال این که در داخل جریان حاکم، انشعاباتی ایجاد 
شــود و بخواهد در جهت سهم خواهی بیشــتر، به دولت رئیسی 
فشــار بیاورند، نیز محل تأمل بــوده و باتوجه به بعضی تحرکات 

سیاســی موجود، قابل پیش بینی اســت. رهامی با اشاره به نقش 
نظارت و مطالبه گری مجلس گفت: طبع کار مجلس و مســؤلیت 
نمایندگان مردم، طبق اصول مصرح قانون اساسی ، مطالبه گری 
و نظارت بر دولت و سایر نهادها و ارگان های حکومت است، اعم 
از دســتگاه های اجرایی، قضایی، نظامی و انتظامی و غیره. بنابر 
این طبیعی اســت که پس از شروع کار دولت و انتظارات فراوانی 
که در پی تبلیغات انتخاباتی و برنامه های اعلام شده قبلی و امثال 
آن ایجاد شــده، مردم بدنبال تأمین مطالبات خود از دولت جدید 
باشــند. نمایندگان مجلس هم در همین راستا و در ایفای وظایف 
و مســؤلیت های خود، به دولت و دستگاه های اجرایی فشار وارد 

خواهند ساخت تا مطالبات موکلین خودرا برآورده سازند.

دلایل تاخیر در ورود واکسن روسی به ایران اعلام شد
کاظم جلالی سفیر جمهوری اســلامی ایران در روسیه گفت: در 
دیدارهایــی که با مقامات روس داشــتم اعلام کردند که به دلیل 
اولویت داشتن واکسیناسیون در این کشور و کمبود تولید واکسن 
در حال حاضر هیچ گونه ارســال واکســنی به خــارج انجام نمی 
شــود. جلالی در صفحه اینستاگرامی خود نوشت بر اساس همین 
پیگیری ها در دیداری که روز پنجشــنبه با مارگولوف معاون وزیر 
امور خارجه روسیه داشــتم وی اعلام کرد که پس از بهبود روند 
واکسیناســیون در این کشور، روســیه تعهدات خود برای ارسال 

واکسن به دیگر کشورها را ادامه خواهند داد./ایرنا

دستور محسنی اژه ای برای بررسی مجدد پرونده محکومان 
آبان 98 و آزادی معترضین خوزستان

رئیس دســتگاه قضا در برنامه امروز ملاقــات مردمی و دیدار با 
تعدادی از خانواده های محکومان ناآرامی های آبان ۹8، از دادستان 
تهران خواســت با بررسی فوری پرونده این نوع محکومان، زمینه 
آزادی و بخشــودگی افراد واجد شــرایط را فراهم کند. همچنین 
در حاشــیه این دیدار در تماس تلفنی با رئیس کل دادگســتری 
استان خوزستان دســتور داد هر چه سریع تر زمینه آزادی کسانی 
که در جریان اتفاقات روزهای اخیر در این اســتان، صرفاً به خاطر 

اعتراض تحت نظر قرار گرفته اند را فراهم کنند./ایسنا

اقدام عجیب نمایندگان مجلس
طــرح، طــرح و طرح؛ امــری که ایــن روزها به دل مشــغولی 
بهارســتانی ها تبدیل شــده بی توجه به اینکه ازدیاد این طرح ها 
به عمر این مجلس و این بهارســتانی ها قد نمی دهد. ســید ناصر 
موسوی لارگانی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس می گوید: هم 

اکنون 300 طــرح اعلام وصول شــده و در نوبت اعلام وصول 
هم همین مقدار طرح، حتی هم بیشــتر داریم. اگر کل جلســات 
صحن علنی مجلس را به فقط به طرح های ارائه شــده نمایندگان 
بپردازیم، لوایح بودجه و سایر لایحه های ارائه شده از سوی دولت 
را کنــار بگذاریم و هیچ لایحه جدید هم به مجلس ارائه نشــود، 
در 380 جلســه مجلس بررسی این 300 طرح پایان نمی یابد. این 
نماینده مجلس علاوه بر این هشــدار می دهد که با این حجم از 
طرح ها، مجلس نمی تواند به کار نظارتی خودش رســیدگی کند و 
کار نظارت مجلس بر اجرای قانون روی زمین می ماند./باشــگاه 

خبرنگاران

اگر جنگ اقتصادی نبود دلار 5 هزار تومان بود
رئیس جمهور:اگر جنــگ اقتصادی نبود دلار امروز 5 هزار تومان 
بود و قیمت ارز هم به روال سابق پیش می رفت؛ جنگ اقتصادی 
اخیر در تاریخ ایران بی نظیر است.می گفتند کالاها باید کوپنی شود 
و راهی ندارد؛ کشور را بدون نفت و قحطی به خوبی اداره کردیم؛ 
کالاهای اساســی را با ارز ۴۲00 تومانی وارد کردیم.اگر مجلس 
دســت و پای ما را نمی بست سال ۹۹ تحریم ها برداشته شده بود؛ 
جنگ اقتصادی به دولت مربوط نیســت؛ کل نظام در این زمینه 
باید تصمیم بگیرد. خیلی از مشــکلات پای دولت نیســت اما به 
پای دولت نوشته می شود؛ دولت دوازدهم معصوم نیست، اما آنچه 

توانمان بوده انجام دادیم./تسنیم

دولت رئیسی راهی جز ادامه برجام ندارد
محمد صدر، عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام:دولت جدید 
یا می داند یــا خواهد فهمید که بدون برجام نه تنها مشــکلات 
سیاست خارجی قابل حل نیست بلکه مشکلات اقتصادی داخلی 
هم، حل نمی شــود. در نهایت من فکر می کنم دولت آینده یا در 
کوتــاه مدت و یا در میان مدت به این نتیجه می رســد که برای 
حل مشکلات سیاست خارجی و برای از میان برداشتن تحریم ها 
و روابط سیاســی و بانکی، باید مساله حل شود. من فکر می کنم 
بالاخره به این نتیجه می رســند و این کار انجام می شــود. وی 
درباره تاکید برخی دلواپسان برای اعلام جرم علیه روحانی با حربه 
برجام گفت: حرف ها و کارهایی که امروز گفته می شــود و اعلام 
جرم بر علیه یک نفر در ادامه همان کارها است و این رفتار چندان 
اهمیت ندارد و مهم نیست، اصلا مگر به این راحتی می توان علیه 

رئیس جمهور یک کشور اعلام جرم کرد؟/برنا
منبع: تابناک
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